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пакистанци 
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Спомен за 
големия 
актьор 
Георги 
Попов

Общините в областта 
ще дотират полети 

до Европа и Истанбул

90 години 
от рожде-
нието на 

великия 
Христо 
Фотев

Финансиране. Парите ще идват от туристическия данък
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Факт. По-скъпи са, но по-ценни

ДОНА МИТЕВА

Местни, наети от спе-
циализираните борси или 
чужденци от трети стра-
ни – кои са за предпочитане 
– тази дилема стои все 
по-често пред хотелиери и 
ресторантьори при търсе-
нето на така ценната ра-
ботна ръка за летния сезон. 
Отговорите са различни: 
едни са за местните, които 
можеш да изгониш по всяко 
време на сезона, ако не от-
говарят на изискванията, 
други твърдят, че чужде-
нците, като например ин-
дийците, са за предпочита-

н е ,  з а щ о т о  с а  м н о г о 
по-старателни. Работната 
си сила вече предлагат у нас 
не само хора от Украйна, 
Таджикистан и Киргизстан, 
но и от Индия, Перу, Непал.

Местните са за предпо-
читане пред чужденците. 
Причината за това е, от 
една страна, комуникация-
та, а от друга страна – ман-
талитетът и по-лесното 
проучване на определен 
работник, когото искаш да 
наемеш. „Освен това, ако не 
намерите допирни точки, 
можеш да го пратиш да си 
ходи, а ако е чужденец – ве-
че си платил за него веднъж 

Хотелиери търсят индийци 

„
Внасят се  
не само 
работници от 
Узбекистан и 
Таджикистан,  
а също така  
от Непал и 
Пакистан

Татяна Николова

ГЕОРГИ РУСИНОВ

В близките дни Община 
Бургас ще пусне в експлоа-
тация новите 125 електро-
велосипеда. Това стана 
ясно по време на заседани-
ята на комисиите към 
Общински съвет – Бургас. 
Администрацията, в ли-
цето на кмета Димитър 
Николов, е входирала до-
кладна записка, с която 
общинските съветници 
трябва да гласуват пред-
ложената цена от 2 лева на 
час за наемане на модерни-
те возила. 

Темата бе дискутирана 
широко в Комисията по 
екология, като председа-
телят ѝ Стоян Грозев 
дори заяви, че цена от 2 
лева на час е ниска. Замест-
ник-кметът Весна Балти-
на обясни, че тъй като 
финансирането е с евро-
пейски средства, то задъл-
жително след това има 
така наречения период на 
устойчивост, което озна-
чава, че не може да се про-
извежда печалба от даде-
ната услуга. Около 7000 
лева на месец ще е издръж-
ката на четиримата души, 
които ще поддържат 
електровелосипедите, плюс 
разходи за служебен авто-
мобил, стана ясно по време 
на дискусията. 

Директорът на ОП 
„Транспорт“ Пламен Ди-
митров коментира, че 
моментът, в който Об-
щински съвет гласува це-
ната на услугата, то 
електровелосипедите ще 
могат да се наемат от 
бургазлии и гости на града. 

„Те ще бъдат разполо-
жени на 10 позиции в града. 
Това са зони за наемане и 
оставяне на велосипедите. 
Работим на принцип, раз-
личен от този на троти-
нетките с цел да не бъдат 
захвърляни произволно в 

целия град. Затова ще са 
тези зони, защото ако не 
бъдат оставени там, няма 
да може да спре таксуване-
то за потребителя. Тези 
зони винаги могат да бъдат 
намалявани или увеличава-
ни, в зависимост от нуж-
дите на самите граждани 
и гости. Най-голямата 
зона е целият Приморски 
парк. Там навсякъде в Мор-
ската градина може да се 
наеме велосипед и да се 
остави, защото там е най-
атрактивната дестинация 
в града за каране на колело. 
Ще имаме такива зони и 
във всеки комплекс, на ко-
муникативни места, къде-
то се събират много роди-
тели с деца, за да могат да 
се радват на велосипедите“, 
каза той.

Той също обясни, че це-
ната е 2 лева на час заради 
периода на устойчивост.

„Видяхте, че някои от 
общинските съветници 
коментират, че цената е 
много по-ниска от тази на 
електрическите троти-
нетки, но тъй като тези 
велосипеди са закупени с 
европейско финансиране, 
нямаме право в момента 
да залагаме такива цени, че 
да отчитаме печалба“, 
обясни той.

За сравнение обаче цена-
та за паркиране в синя 
зона остава 1 лев на час 
засега, така че една от 
идеите на управляващите 
за намаляване на автомо-
билния трафик в ЦГЧ, 
който да бъде заменен от 
велосипеден, изглежда, 
няма да се реализира поне 
с велосипедите под наем, 
за които общински съвет-
ници бяха категорични, че 
при първа възможност 
даже трябва да се увеличи 
още цената. 

Междувременно стари-
те велосипеди от няколко 
месеца не са в употреба. 
Какво се случва с тях, ко-
ментира Пламен Димитров.

„Те бяха дълги години 
ползвани и са много амор-
тизирани. Софтуерът, 
който ги управляваше, 
също е стар. Затова сме ги 
изкарали от употреба. Ще 
допълня, че Община Бургас 
е спечелила европейско 
финансиране за закупуване 
на изцяло нови велосипеди, 
пак с 14 позиции, където 
ще се заключват. Този 
проект стартира сега през 
март месец и тепърва ще 
се работи по него“, обясни 
директорът на ОП „Транс-
порт“. 

Пускат новите 125 електровелосипеда 
за ползване срещу 2 лева на час

Червена светлина за 
червената зона

Общински съветници вече коментират, че цената е ниска и 
искат завишаване       ФОТО: TODAYTECH.EU

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Червена светлина по-
лучи идеята за въвеждане 
на червена зона в супер-
центъра на Бургас. Това 
стана ясно след разговор 
на репортер от „Черно-
морски фар“ с председа-
теля на Комисията по 
транспорт към Общински 
съвет – Бургас Евелина 
Михалева. Причината за 
това са предстоящите 
ВиК ремонти и рекон-
струкции на улици във 
„Възраждане“.

„Така наречената чер-
вена зона и промените в 
синя зона в квартал „Въз-
раждане“ ще влязат на 
по-късен етап. През май 
започва реконструкция на 
улица „Гладстон“ и други 
улици в квартала и това 
ни спря засега. Идеята е 
да не затрудним хората, 
които живеят в района 
заради рестриктивност-
та на червената зона. 
Разширяването на синята 
ще стане след това. А 
това касае улиците „Мария 
Луиза“, „Дебелт“, „Самуил“ 
в горната ѝ част и още 
няколко улици, които са 
предвидени за ремонт. ВиК 
влизат първо те, а ние ще 
работим след тях“, обяс-
ни Михалева.

Припомняме, че през 
февруари бе лансирана за 
пръв път идеята за въвеж-
дането на изцяло нова 
зона, която образно бе 
наречена „червена“ и об-
хващаше суперцентъра на 
Бургас в карето от бул. 
„Булаир“, бул. „Иван Вазов“, 
ул. „Гладстон“, ул. „Фер-
динандова“, ул. „Христо 
Ботев“, бул. „Сан Стефа-
но“ и ул. „Цар Симеон I“.

Паркирането в обхвата 
ѝ трябваше да струва 2 
лева на час и да е ограни-
чено до 3 часа.

Евелина Михалева е ка-

тегорична, че нито Об-
щина Бургас, нито Транс-
портната комисия се е 
отказала от въвеждането 
ѝ и възнамеряват да я 
върнат на масата с пред-
ложения в наредбата още 
в края на лятото или на-
чалото на есента, когато 
се очаква да са приключили 
ремонтите във „Възраж-
дане“. 

Синята зона остава  
със стария си обхват, 

със старото работно 
време и със старата цена 
от 1 лев на час. Аз лично 
искам центровете на 
градовете да бъдат за 
хората, които живеят 
там, да се освободят от 
автомобилно движение. 
Искаме да сме европейци, 
ами нека да бъдем“, каза 
тя.

Една промяна, която 
касае целия обхват на 
платено паркиране и коя-
то ще бъде добре дошла 
за живеещите там е раз-
ширяването на подзоните.

„Всеки по адрес ще има 
по-голям обхват от ули-
ци, където ще може да 
паркира. ОП „Транспорт“ 
направиха едно проучва-
не и видяха в кои зони са 
имали най-много пробле-
ми до момента и там 
разширихме обхвата. За 
пример давам „Адам Миц-
кевич“. Знаете, от една-
та страна, където са 
големите сгради, там има 
доста служебни места. 
Те могат да паркират 
само в тази зона и в до-
лната страна, която е 
вече към „24-и Черномор-
ски пехотен полк“. Сега 
вече ще могат да паркират 
и от другата страна на 
улицата, за да могат да 
имат повече възможност 
да си намерят място“, 
посочи Михалева. 

Зелената зона става 
целогодишна

тъй като масово е има-
ло такова искане от граж-
дани, уточни председате-
лят на Транспортната 
комисия. 

„Работното време на 
зелената зона ще се про-
меня сезонно. Предложе-
нието на повечето хора 
беше тя да започва от 9:00 
часа и през летния сезон. 
Предходните Общински 
съвети са решили тя да 
започва работа в 11:00 
часа заради гражданите на 
Бургас. Знаете, те ходят 
сутринта рано на плажа 
и към 11:00 си тръгват. 
Затова решихме да им 
запазим това право. Сега 
вече хората, които идват 
от други населени места, 
не стоят няколко часа на 
плажа само, а си запълват 
целия ден. Затова лятото 
работното време на зеле-
ната зона си остава от 
11:00 до 20:00 часа плюс 
събота и неделя, но през 
останалото време ще 
работи с работното вре-
ме на синята зона, завърши 
Михалева.

Мнозина безра-
ботни дойдоха 
на борсата, за 
да потърсят 
позиция, която 
да ги удовлет-
вори
ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Синята зона остава  
със стария си обхват, със 
старото работно време и със 
старата цена от 1 лев на час

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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и дори да не ти харесва как 
работи той – нямаш право 
да го върнеш. И излиза с над 
25% по-скъпо на работода-
теля. Поемаме на чужденците 
всичко: заплатата, която 
си изработва трябва да е 
същата, каквато е на бъл-
гарите, плюс всички добав-
ки за пътни, настаняване“, 
коментира Златина Владе-
ва, управител на хотел в 
Приморско. 

Ако все пак се стигне до 
наемането на чужда работ-
на ръка в хотела, който 
представлява, предпочита-
нията са: ,„Ще наемем само 
работници от Украйна или 
рускоговорящи от бивши 
републики – това условие 
е единствено заради езико-
вата бариера. Освен това 
хотелът ни не е толкова 
огромен, че да се нуждае от 
много обща работна ръка, 
обясни тя, подчертавайки, 
че се осигурява квартира и 
изхранване, което е и за 
почивните дни също и за 
българи, и за чужденци.

Увеличение на заплатите 
там се предвижда с около 
20%, в сравнение с минало-
то лято.

От друг хотел в При-
морско търсят цялостен 
хотелски персонал. Те имат 
своите кандидати, но въ-

преки това участват в 
специализираната за тури-
зма трудова борса, за да 
видят и други желаещи за 
работа.

„Към момента предпо-
читаме българи, но по-ви-
соко качество на обслужва-
нето дават чужденци. От 
Молдова, Украйна, дори от 
Индия сме наемали персонал. 
Тези, които са обслужващ 
персонал и нямат пряк 
контакт с гостите на хо-
тела не пречи езиковата 
бариера. С индийците, а и 
с другите чужденци кон-
тактуваме на английски на 
основно ниво. Но наистина 

индийците са доста работ-
ливи, изпълнителни, стрикт-
ни. Имаме заявени отново 
тази година хора, които са 
били наети при нас. Мина-
лата година също работихме 
с тях“, коментира Добро-
мира Янева.

Близо 40 работодатели 
участваха  

в специализираната 
трудова борса

37 работодатели участ-
ваха в специализираната 
трудова борса в сферата 
на туризма, провела се в 
Дома на армията в средата 
на седмицата Работните 

места, за които се търси 
персонал, са между 300 и 400.

Татяна Николова, дирек-
тор на Бюрото по труда 
в Бургас, заедно с областния 
управител Пламен Янев 
откриха първата за годи-
ната трудова борса в Бур-
гас.

Директорката на Бюро-
то по труда коментира: 
„Поканили сме всички рабо-
тодатели в сферата на 
туризма, които ще обявя-
ват работни места по 
Южното Черноморие. 
Борсата е една от възмож-
ностите за безработните 
лица да се запознаят с ра-
ботодателите и работни-

те места, които се предла-
гат. 

Проблемът е наистина 
в това, че има дефицит на 
работници, който е и за 
цялата страна, а не само за 
нас. Ниска е безработицата 
в община Бургас, а и в цяла-
та област и работодате-
лите трудно намират хора 
в тази сфера. 

Хубавото е, че тези ра-
ботни места се обявяват 
в цялата страна и могат 
към тях да се насочват 
безработни от вътреш-
ността“, каза тя, допъл-
вайки, че най-рано правят 
борсите си бюрата по 
труда по Черноморието, 

заради това, че набирането 
на персонал за туризма 
тръгва още от началото 
на март. 

По наблюдения от рабо-
тещите в Бюрото по 
труда най-много се търсят 
работници в сферата на 
ресторантьорството – 
готвачи, сервитьори, бар-
мани, работници кухня.

При откриването на 
борсата областният упра-
вител Пламен Янев пожела 
на участниците „На добър 
час!“, подчертавайки, че „тя 
се налага като място, къде-
то работодатели и търсе-
щи работа могат да говорят 
за конкретни позиции, да 
споделят кой какво търси, 
за да може пазарът да про-
дължи да се развива“.

Майка, повела малкото 
си дете коментира, че 
трудно се намира работа, 
когато една жена има анга-
жимент по отглеждането 
на наследството. Тя под-
черта, че при първото си 
дете си винаги е работела 
с лични договорки с рабо-
тодателите, надява се и 
сега – с дъщеричката си да 
намери разбиране и работа.

По думите на Татяна 
Николова се внасят не само 
работници от Узбекистан 
и Таджикистан, а също 
така от Непал, Пакистан.

и пакистанци за работа

Татяна 
Николова, 

директор на 
Бюрото по 

труда – Бургас 
и областният 

управител 
Пламен Янев 

откриват 
специализира-

ната трудова 
борса

ФОТО: ДОНА МИТЕВА

„
Ще наемем само 
работници от 
Украйна или 
рускоговорящи 
от бивши 
републики

Златина Владева, 
управител на хотел 
в Приморско

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

13-те общини в Бургаска 
област се обединяват в 
сдружение с нестопанска цел 
и ще участват с финанси-
ране за създаването на фонд 
за стимулиране на целого-
дишни полети от и до Ле-
тище Бургас.

Това стана ясно от про-
ведената в Община Бургас 
среща с участието на кме-
тове и председатели на 
общински съвети от региона. 
На нея присъства и изпъл-
нителният директор на 
„Фрапорт Туинстар Еърпо-
рт“ АД Франк Кванте, 
както и представители на 
компанията.

Решението за създаването 
на сдружението ще бъде 
взето от общинските съве-
ти на 13-те общини до края 
на март, а учредителното 
събрание се планира за април. 
От Община Поморие вече 
са изпратили до всички об-
щини проект на докладна 
записка за създаване на фон-
да и устав.

Вече са водени разговори 
и с кметовете на Ямбол, 
Сливен и Стара Загора за 
присъединяването им към 
новосъздаващата се органи-
зация.

Инициатори на срещата 
бяха кметовете на Бургас и 
Поморие Димитър Николов 
и Иван Алексиев. По предло-
жение на Алексиев прегово-
рите с авиокомпаниите ще 
се водят от общините 
съвместно с „Фрапорт“. 
Вноската на общините в 
сдружението ще е според 
броя на регистрираните по 
постоянен адрес жители. 
Алгоритъмът на участие, 
предложен от кмета на 
Поморие, е вноската на 
черноморските общини да 
е 2 лева на жител, а на оста-
налите общини по 0,50 
стотинки на жител. 

Средствата ще са от 
туристически данък, който 
по закон следва да се разход-
ва за дейности, свързани с 
развитие на туризма и по 
този начин няма да се още-
тяват общинските бюдже-

ти.
Финансовото участие на 

„Фрапорт“ във фонда ще 
бъде 200  000 лева годишно. 
Предстоят разговори с 
министерствата на тури-
зма и транспорта и съобще-
нията за участие и на дър-
жавата в сдружението и 
фонда.

Средствата ще бъдат 
използвани за дофинансира-
не на полети извън активния 
летен сезон. Вече са водени 
разговори с българската 
авиокомпания „Гъливеър“ за 
осигуряването на ежедневни 
редовни линии (два пъти 
дневно) Бургас – София, 
София – Бургас, както и за 
полети Бургас – Истанбул, 
Истанбул – Бургас. Пред-
стоят и срещи с турските 
авиолинии по темата, тъй 
като това ще даде възмож-
ност за директни връзки с 
цял свят. 

На срещата бе предложе-
но сдружението да се пред-
седателства от кмета на 
Бургас Димитър Николов 
като представляващ адми-

нистративния център на 
областта.

Освен удължаването на 
сезона, целогодишната 
транспортна свързаност 
ще допринесе за развитието 
на Югоизточния регион и 
ще е от полза за всички уче-
щи и работещи в чужбина, 
както и за всички, които 

развиват бизнес извън Бъл-
гария.

Кметът на Бургас при-
помни, че темата за целого-
дишните полети е получила 
категоричната подкрепа на 
последното заседание на 
Националното сдружение 
на общините в България.

Създаването на новия 

фонд ще обедини усилията 
не само на черноморските 
общини, но и на всички дру-
ги общини в региона, както 
и ще гарантира ангажира-
ността на концесионера 
чрез финансовото му учас-
тие, а и на държавата като 
страна по концесионния 
договор. 

На разговорите присъстваха всички кметове от Бургаска област, както и ръководството на 
„Фрапорт“. Концесионерът ще участва с вноска от 200 000 лева годишно             ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Общините в Бургаска област ще дотират полети 
до Европа и Истанбул 
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Изповед. „Забравил съм само враговете си“, казва известният български поет
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Там съм целият аз – 
там забравям,

че съм кратък и лош, 
че съм аз. 

Глас на гларус – 
и аз осезавам

Тоя, целия свят...
Там, в Бургас,

аз умирам от нежност 
и ярост.

(А се мислех за подвиг 
роден).

Глас на гларус, о, писък 
на гларус – 

възмутителен спомен 
за мен.

Стихове като тези 
превърнаха поета Христо 
Фотев в емблематичен 
символ на Бургас. Всъщност 
той е най-европейският 
по своето светоусещане 
български поет.

Стихове като „Колко си 
хубава“, „Възхвала на жена-
та“, „Балада за Ромео и 
Жулиета“ го правят не-
надминат певец на любовта 
и на човешката душа.

В софийската печатни-
ца „Вулкан 4“ под печат е 
тритомникът, в който е 
включено цялостното 
творчество на Христо 
Фотев. Издателство „Ка-
зански“ даде рамо на първия 
– поетичния том, който 
вече е в ръцете на читате-
лите. Новото в него е 
това, че в рубриката „Пър-
ви стъпки“ са включени 
първите стихове на поета, 
писани на 12- и 14-годишна 
възраст, а също и 15 неиз-
давани досега поетични 
творби.

Не по-малко интересни 
ще бъдат следващите два 
тома. Вторият е събрал 

пиесите „Вълшебният 
кондуктор“, написана като 
радиопиеса в стихотворна 
форма, автобиографична-
та „Замъкът“, в която 
цели пасажи от стиховете 
на поета са разказани в 
проза, и писаната през 1995 
г. „Стендал в червено и 
черно“. А в трети том ще 
се издадат есетата, ин-
тервютата и предго-
вори към книги.

Редактор на тритом-
ника е самият Христо 
Фотев и както казват 
съставителите, те пред-
лагат „екологично чист 
авторски текст“. А още 
по-радостното е, че вто-
рият и третият том ще 
излязат на бял свят от 
новосъздаденото издател-
ство „Христо Фотев“. То 
има амбицията да издава 
стойностни произведения 
от световната литера-
тура, които за жалост са 
останали забравени.

Една от най-популярни-
те си стихосбирки Христо 
Фотев озаглави „Спомен 
за един жив“. А с този раз-
говор поетът отново се 
върна към себе си…

– Кога се влюбихте за 
първи път?

– Започнах рано. Влюбих 
се още на 6-годишна възраст. 
В една съседка. Казваше се 
Стефка и беше на 5 години.

– Разкажете за жените 
в живота Ви?

– Невъзможно е – не ги 
помня (гледа към съпругата 
си Виолета). Да са живи и 
здрави, колкото и невъз-
можно да е това!

– Посвещавахте ли им 
стиховете си? 

– Само едно от стихо-
творенията ми „Колко си 
хубава“ е посветено на 
конкретна жена. Тя се 
казва Милка Керемидчиева, 
докторска щерка, от Бур-
гас, много красива. Живее 
в Испания сега.

Това обръщение стана 
обобщение за всяка любима 
жена.

– Казвате:

„Ослепителни и все по-кратки 
реплики от детството –

Звезди над паметта ми – 
Възхитителни…“

Кои са все пак първи-
те Ви спомени?

– Най-ярък спомен са 
родителите ми. Мощни 
хора. Правеха живот. 

Бяха красиви…
Майка ми Руска Янаки-
ева Сотирова е от 

Гръцка Тракия. 

Била момиченце, когато 
керванът се нижел към 
границата. Понеже плаче-
ла, я изхвърлили в храсти-
те, за да не ги издаде. 
Вуйчо Димо се върнал да я 
вземе.

Заселват се в село Руен, 
Айтоско. Години след то-
ва баща ми Фоти Тодоров 
Константинов отива от 
Истанбул при брат си в 
Руен. Вижда красивата 
Ксентия. Когато ѝ казал: 
„Тръгни с мен за Истанбул“, 
тя не се замислила. Любов 
от пръв поглед. Оженват 
се в българската църква 
„Свети Стефан“. В съща-
та тази църква са ме кръс-
тили през 1934 г, когато 
съм се родил, в космопо-
литния град на Босфора.

В Истанбул живяхме до 
1940 г. По избор на баща ми 

се върнахме в България.
Как ли се е чувствала 

майка ми, дошла от малко-
то селце в големия град. А 
баща ми да живее в Бургас 
вместо в Истанбул… 
Убийствено е било за него 
в определен смисъл, както 
и за мен… Беше тежко, но 
се живееше.

Странно е, че носталги-
ята по Истанбул винаги 
съществуваше у мен, съ-
ществува и сега.

– Казвате, че на 12 го-

дини още сте писали 
стихове, какви бяха пово-
дите?

– Публикуваха за първи 
път стиховете ми, когато 
бях на 12 години, но аз пишех 
от 10-11-годишен. Не съм 
ги запазил. Не ги и помня. 
Пишех стихове навсякъде, 
където имаше лист и молив.

– На кои учители се 
чувствате задължен?

– На първата в живота 
ми учителка – г-жа Янку-
лова, и на г-жа Сунгарска 

с. Равадиново, 1988 г.                 ФОТО: ДЪРЖАВЕН АРХИВ – БУРГАС

Бургас, 5 май 1982 г.     ФОТО: ДЪРЖАВЕН АРХИВ – БУРГАС Среща разговор с унгарския поет и преводач Петер Юхас, Бургас, 1980 г. Христо Фотев – поглед от Равадиново към морето, 1987 г.

В Дружеството на писателите на ул. „Милин камък”, 
Бургас, 1997 г.                    ФОТО: ДЪРЖАВЕН АРХИВ – БУРГАС

Христо Фотев

Текст на песен за конкурса „Бургас и неговите трудови хора“ 
от Христо Фотев, музика Радко Ловджиев           ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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на великия Христо Фотев
от прогимназията.

– Разкажете за тази 
странна бургаска бохема 
– за приятелите и за тво-
рците от Бургас.

– Това не беше бохема. 
Бохемът е безотговорен. 
Ние бяхме търсещи лично-
сти. Кръстьо Станишев, 
който много ме стимули-
раше, Николай Цонков, 
Понката – едно бургаско 
момче, мой приятел, Геор-
ги Баев (Джурлата). И 
много други. Не сме се 
виждали отдавна. Бих искал 
да седнем. Да поговорим. 
Предполагам, че Джурлата 
още рисува морето.

– А вие как „съжителст-
вате“ с морето?

– Морето – от първия 
ми ден до днес е било вина-
ги различно. Но морето на 
всичките ми възрасти 
беше всичко за мен. Само 
че сега го гледам от теле-
визора. През лятото в 
Равадиново също го гледам 

от разстояние. От там 
виждам Созополския залив, 
от него бях тръгнал на път. 
Виждам остров Свети Иван. 
А блясъкът на фара се от-
разява на стената в стая-
та ми.

На тази възраст между 
мен и морето трябва да 
има въздух. Въздухът не е 
закрила… Той дава възмож-
ност за осмисляне, донякъ-
де... За смирение.

– Въздухът е една от 
любимите Ви метафори, 
заедно с Любовта, Лято-
то, Морето.

Като това:
Да тръгна подир въздуха и 

нека той,
смиреният, ме учи 

на поезия!
(Как да извая своето 

присъствие)
Мълчете. Оставете ме 

със въздуха
във влака – в коридора 

до прозореца!
Тъй  мое е небето 

и на всички ви!
Щастливи ли сте? 

Аз летя към гарата
И тя сама по себе си 

е щастие!
................................

В определена възраст 
сте били дори моряк? Си-
гурно от тогава е и „Тър-
жествената литургия за 
делфините“:
Помня –
Морето миришеше 

на престъпление.
А престъплението толкова 

приличаше 
 на рибата…
Строители – зидари 

на смъртта им,
ний стреляхме – умираха 

делфините – завинаги
във въздуха – между 
морето и небето – някъде
на гларусите в скръбното 

арго…
А, капитане мой,

ний трябваше... 
Не знаехме ли ний,

че стреляме в приятели?

– Да. Това време беше за 
мен по-близо до поезията, 
отколкото до живота.

Отидох в „Кадри“ и 
помолих „да ме качат“, след 
като знаех, че на кораба „9 
септември“ има свободно 
място. Бях на 17 г. Риболу-
вахме край Констанца, 
Одеса и Истанбул.

– Значи тогава можеше 
да видите родния си Ис-
танбул?

– Не, само се доближавах 
до него… После, след ро-
мантиката на морето, 
хванах влака за София и 
преживях ужаса на казар-
мата. Там се изостри язва-
та ми. Един тих ужас.

– С какво друго сте се 
занимавали?

– Бил съм стругар, ху-
дожник в многотиражка на 
мина „Черно море“, драма-
тург в бургаския театър 
и редактор в алманах „Мо-
ре“.

– За бургаския театър 
какво си спомняте?

– Спомням си го осеза-
телно – сграда, актьори, 
актриси, приятели, любов…

– Петя Дубарова какво 
бе за Вас?

– Беше прекрасно мо-

миче. Поетеса. За нея 
трябва да се напише кни-
га. Тя трябва да присъст-
ва непрекъснато в нашия 
живот.

– Защо в Бургас има 
такава поетична, теа-
трална – творческа ат-
мосфера?

– Не може да няма така-
ва атмосфера в един град, 
построен на самото море.

– А кои бяха враговете 
Ви?

– Не ги помня. Забравих 
ги в буквалния смисъл на 
думата. Бяха невзрачни. Те 
всъщност никога не са ме 
затруднявали и да ги забра-
вя никога не ми е било 
трудно.

– Казвате „Търпение, 
не ме напускай никога...“ 
За какво Ви е трябвало 
най-много търпение?

– За изненадващите и 
необясними на пръв поглед 
неща, които се изправяха 
срещу ми. А може би това 
е причината за създаването 
на истинска поезия.

– Вярвате ли в прераж-
дането?

– Вярвам.
– Какъв смятате, че сте 

били в предишния си жи-
вот?

– Сигурен съм, че съм бил 
воин.

– А как си представяте 
своето прераждане в бъ-
дещето?

– Ако е възможно, бих 
искал да бъда същият. И 
много по-завършен. А ни-
кога не съм бил лош.

– Доколко зависи от 
човека прераждането? 
Това наказание ли е за 
тези, които трябва да 

станат по-добри, или 
привилегия за другите, 
които наистина са били 
такива?

– Бих искал да бъде при-
вилегия!

– В какво е смисълът на 
човешкия живот, според 
Вас?

– Безпрекословно и вяр-
но да служи на всичко, 
което подхранва и закриля 
живота на другите.

– Смятате ли да напи-
шете спомени? Казвате, 
че много лица и събития 
живеят, защото Вие сте 
жив.

– Не му е времето още.

Публикувано на 4 март 
1998 г.

Интервюто е от сборни-
ка „Лица“ на Румяна Еману-
илиду

Христо Фотев в Равадиново, 1997 г. Фотограф Лина Главино-
ва – снимката е направена за интервю на Румяна Емануилиду 
с поета. Интервюто е публикувано във в. „Континент“ на 24 
октомври 1997 г.

Среща с ученици от с. Добра поляна, април 1989 г. Среща с учители, Бургас, 70те години

С Петя Дуба-
рова през 1978 
година-година 
преди трагич-

ната смърт  
на поетесата

ФОТО: ДОМ МУЗЕЙ 
„ПЕТЯ ДУБАРОВА“

„Аз съм бежанец 
по призвание!“, 
казва пред „Чер-
номорски фар“ 
поетът през 
1999 година
ФОТО: ЛИНА 
ГЛАВИНОВА
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В последните няколко 
месеца едно европейско съдеб-
но решение вкара в конфликт 
адвокати, съдии и граждани. 
То касае пряко размера на 
разноските по съдебните 
дела, а оттам и цената на 
правосъдието за обществото. 
Основният проблем е за 
ползващите услугите на 
адвокати, тъй като много 
често заплатени от тях 
хонорари след това не се 
признават от съда и се при-
съждат по-ниски такива. 

Защо това е така?

Адвокат Драгомир Ошав-
ков, който следи отблизо 
процеса и последствията от 
европейската съдебна прак-
тика върху родната разказва 
за проблема:

„Става дума за Решение 
от 25.01.2024 г. по дело С-438/22 
на Съда на Европейския съюз, 
което постановява, че На-
редбата за минималните 
размери на адвокатските 
възнаграждения е нищожна, 
тъй като противоречи на 
забраната за ограничаването 
на конкуренцията в рамките 
на вътрешния пазар на ЕС. 
Всъщност тази Наредба до-
сега беше единственият 
писмен ориентир за клиен-
тите и практикуващите 
адвокати относно това 
каква може да е минималната 
цена за определена адвокатска 
услуга. Значението на тази 
Наредба беше голямо, най-
вече защото тя слагаше и 
долната граница, до която 
съдът можеше да намали ад-
вокатското възнаграждение, 
когато присъжда разноските 
по делото. Това е правилото, 
известно сред гражданите 
като „който загуби, той 
плаща сметката по делото“. 
Често адвокатските възна-
граждения по едно дело, са 
най-значителната част от 
тази „сметка“. След поста-
новяването на споменатото 
Решение на Съда на Европей-
ския съюз съдът вече не е 
длъжен да се съобразява с 
посочените в Наредбата 
минимални стойности за 
адвокатски възнаграждения 
и може да присъди на спече-
лилата страна доста по-ни-
сък размер на платеното 
вече адвокатско възнаграж-
дение“, обясни той.

Адвокат Ошавков поясни, 
че в родната съдебна прак-
тика това решение е започ-
нало почти веднага да се 
прилага. Масово адвокатски-
те форуми били залети с 
цитирани съдебни решения, 
в които съдии по различни 
граждански и администра-
тивни дела се позовават на 
споменатото Решение на 
Съда на Европейския съюз и 

обявяват вече платеното от 
клиента адвокатско възна-
граждение за прекомерно, 
като присъждат по-ниско 
възнаграждение на спечелила-
та страна. 

„В някои случаи размерите 
са и доста под минималните 
адвокатски хонорари, които 
бяха обявени в Наредбата. В 
резултат клиентът не може 
да получи направените от 
него разноски, въпреки че е 
доказал правотата си в съда. 
В българския закон е посочен 
един много общ критерий за 
преценка от съда при напра-
вено възражение за прекомер-
ност на адвокатското въз-
награждение  – „съобразно 
действителната правна и 
фактическа сложност на 
делото“. При положение че 
Наредбата вече не се прилага, 
преценката за тази дейст-
вителна правна и фактическа 
стойност е оставена изцяло 
на съда. Тук има и един чисто 
психологически момент – 
това, че едно юридическо 
съсловие – а именно магист-
ратите, получават възмож-
ност свободно да оценят в 
материално изражение рабо-
тата на друго юридическо 
съсловие, каквото са адвока-
тите. Във форумите има 
аргументирани мнения на 
колеги – адвокати, които 
смятат, че това е недопус-
тима намеса в отношенията 
между адвокат и клиент. 
Както и въпроси дали ако един 
съдия гледа предимно дела с 
ниска правна и фактическа 
сложност през съответния 
месец, му се намалява месеч-
ното възнаграждение“, каза 
юристът.

Той продължи с това, че 
негови колеги вече са споде-
лили куриозен случай, при 
който адвокат по делото е 
предоставил безплатна ад-
вокатска помощ на свой 
клиент, насрещната страна 
е осъдена за разноски, при 
което съдията по своя пре-
ценка е определил адвокатско 
възнаграждение доста над 
минимума, като е взел пред-
вид размера, който насрещ-
ната страна е претендирала 
като адвокатски хонорар по 
делото.

Несигурност  
за гражданите  

ще им се възстановят ли 
парите

Както споменахме вече, 
тази налагаща се съдебна 
практика в страната засяга 
най-вече клиентите, в чиято 
полза е решено делото, защо-
то не могат да бъдат сигур-
ни, че ще си възстановят 
всички разноски, които са 
направили. 

„Разбира се, адвокатът 
няма да върне на клиента си 
разликата между платеното 

и присъденото възнагражде-
ние, най-малкото, защото 
това е свободна професия и 
всеки може да договаря цена-
та на труда с клиента си. 
Далеч съм и от мисълта, че 
адвокатите сами ще започнат 
да намаляват своите хоно-
рари, или ще съобразяват 
хонорарите си със съдебната 
практика, просто защото 
след обявяването на Наред-
бата за нищожна, няма ясен 
материален критерий за 
оценка на адвокатския труд. 
В резултат достъпът до 
правосъдие на гражданите 
допълнително ще се оскъпи. 
На адвокатите ще има се 
налага да обясняват на кли-
ентите си, че е възможно 
съдът да не присъди плате-
ното от клиента възнаграж-
дение, даже ако решението 
на съда е в тяхна полза“, по-
ясни адвокат Ошавков.

Междувременно Висшият 
адвокатски съвет възнаме-
рява да внесе до Народното 
събрание предложение за 
промени в Закона за адвока-
турата, ГПК и другите 
процесуални закони, чрез 
които да бъде постигнат 
разумен и балансиран подход 
при определяне на размера 
на адвокатското възнаграж-
дение, когато същото е част 
от отговорността за раз-
носки в съдебните произ-
водства, без това да посяга 
на свободата на договаряне 
на възнаграждението на 
адвоката в отношенията 
адвокат-клиент, което 
трябва да е справедливо, 
обосновано, да гарантира 
качество на представената 
правна помощ и да съответ-
ства на достойнството на 
професията.

Според бургаския юрист 
ще се наложи въпросът да 
бъде решен нормативно, без 
да противоречи на принципа 
на ЕС за свобода на конкурен-
цията и договарянето. 

Съюза на съдиите е излязъл 
със своя позиция по темата 
на 23.02.2024 г. Накратко в 
нея организацията на съдии-
те изразява загриженост по 
повод критични публикации 
в медиите за присъждането 
на прекомерно ниски възна-

граждения на адвокати и 
апелират към справедлива 
оценка на присъдените раз-
носки и достойно заплащане 
на адвокатския труд.

„Освен това призовават 
представителите на изпъл-
нителната и законодателна-
та власт и органите на ад-
вокатурата да предприемат 
бързи мерки за изработване 
на съобразена с правото на 
Европейския съюз уредба, за 
да се избегнат взаимни обви-
нения между юридическите 
гилдии и правна несигурност. 
Всъщност, повечето от ко-
легите от адвокатурата са 
съгласни, че активната пози-
ция тук и инициативата за 
запълване на тази празнота, 
трябва да дойде точно от 
Висшия Адвокатски Съвет, 
изборите, за който орган се 
състояха съвсем наскоро. 
Дотогава обаче гражданите 
които търсят правосъдие, 
ще трябва да разчитат на 
преценката на съдебните 
състави относно размера на 
присъдените“, завърши адво-
кат Ошавков.

Решението на  
Европейския съд е спорно

Това заяви председателят 
на Районен съд – Бургас съдия 
Евгени Узунов пред репортер 
на „Черноморски фар“. Според 
него съдиите в страната ще 
прилагат различно. За Бурга-
ския съдебен окръг той успо-
кои адвокатите, че магист-
ратите ще се придържат към 
законоустановената рамка в 
страната, която определя 
минималните им възнаграж-
дения. 

„Ако определяме възнаграж-
дения и присъждаме такива 
в занижен размер, то ще бъде 
инцидентно, по конкретен 
случай и добре мотивирано, 
т.е. след подробен анализ за 
причините за това. Защо 
според мен е спорно? Евро-
пейският съд твърди, че 
договарянето между стра-
ните над размера, който е 
посочен в тази Наредба за 
адвокатските възнаграждения 

е възможно да ограничава 
конкуренцията. Това е нонсенс, 
тъй като по нашето законо-
дателство и правото в Ев-
ропейския съюз, свободата на 
договаряне е приоритетна. 
Т.е. ако две страни са се до-
говорили за нещо, то е със 
силата на закон. Налагайки 
каквито и да е рамки, ние 
излизаме извън тази разпо-
редба в закона“, обясни съдия 
Узунов.

По думите му това реше-
ние на Европейския съд про-
тиворечи на друго от същия 
съд от 2017-а, с което пък е 
било позволено на адвокати-
те да договарят размер на 
възнагражденията си по-нисък 
от позволените в Наредбата 
им.

„Затова казвам, че за мен 
е спорно това решение, но 
като съдебно решение от 
по-висш орган, ние сме задъл-
жени да го прилагаме. Пак 
казвам, че в Бургас ще го 
прилагаме, както си е било и 
до момента. Ще има само 
изключения в редки случаи. 
Говорим за хипотези за пре-
доставяне на правна помощ 
на изключително бедни, 
безимотни и в крайна необ-
ходимост хора“, поясни 
председателят на Районен 
съд – Бургас.

С това си решение Евро-
пейският съд е създал за по-
реден път напрежение между 
различните професии в пра-
вото, уточни Узунов, но е 
сигурен, че Бургас отново ще 
е добър пример.

„В страната се наслагва 
мнение, че ние, съдиите, сме 
врагове. Все пак трябва да го 
кажа на адвокатите като 
страни по делата, че трябва 
да имат повече доверие в нас. 
Ако има нещо, от което не 
са доволни като акт, все пак 
имаме триинстанционен 
контрол, с който ще бъдат 
защитени и гарантирани 
правата им в процеса. Адво-
катите и съдиите в нашия 
регион ще бъдем пример как 
следва да се развиват отно-
шенията в другите части на 
България“, каза още той.

Нужни са промени  
в закона

Съдия Узунов смята, че 
юристите имат право да 
изказват притеснението си 
заради това решение, защото 
трудът им трябва да се 
обезпечи по такъв начин, че 
да няма нелоялно договаряне

„Минималният праг гаран-
тира това, че примерно за 
едно трудово дело, на съот-
ветния адвокат ще му бъде 
гарантирано минимум това 
и той трябва да договаря 
спрямо този праг. Договаряй-
ки го под този праг създава 
нелоялна конкуренция. Това 
е проблем на самата Адвока-
тура. Когато някой от 
техните членове го прави, 
те също си имат Етичен 
кодекс, правила, по които да 
предприемат мерки. Те могат 
да реагират. Не е ролята на 
съда да се намесва в техните 
отношения“, обясни магис-
тратът.

Един от начините, по 
които може да се избегнат 
последиците от това реше-
ние, е законодателен. Съдия 
Узунов посочи, че още с вли-
зането му в сила адвокатски-
те колегии в страната са 
предложили минималния праг 
на възнагражденията им да 
влезе в Закона за адвокатура-
та, а да не е в Наредба, която 
е по-нисък нормативен акт. 

Добрият пример. Бургаските магистрати и юристи ще покажат на колегите си,  
че проблемът с размера на разноските по съдебни дела може да се избегне

Европейско съдебно решение донесе  
главоболия на адвокати, съдии и граждани

„
В някои случаи 
размерите са и 
доста под 
минималните 
адвокатски 
хонорари

Адвокат  
Драгомир Ошавков

„
Бургаските съдии 
ще се придържат 
към законоуста-
новената рамка в 
страната, която 
определя мини-
малните възна-
граждения на 
адвокатите

Съдия  
Евгени Узунов

Проблемът ка-
сае и граждани-

те, тъй като 
някои от тях 
няма да полу-

чат покритие 
на разходи-

те, които са 
направили за 

адвокат
ФОТО: ГЕОРГИ 

РУСИНОВ



Г-жо Иванова, тези дни 
МБАЛ – Айтос при-
ятно изненада граж-

даните с грижа за здра-
вето им. Планирате 
5-дневна кампания за 
безплатни профилактич-
ни прегледи. Това не се е 
случвало от много години. 
Как го решихте, какъв е 
поводът?  

– Поводът, по който 
решихме да организираме 
тези петдневни безплат-
ни профилактични пре-
гледи, е свързан със Све-
товния ден на здравето 
– 7 април. Всяка година 
Световната здравна ор-
ганизация избира различ-
ни теми, свързани с грижа 
за здравето на население-
то по света. Темата 
тази година е „Моето 
здраве, мое право“. 

– Защо избрахте пре-
гледите да бъдат в мал-
ките населени места?

– Всеки човек трябва 
да обръща внимание на 
своето здраве, да се грижи 
за него. Но за съжаление в 
България много от хората 
нямат информация и 
достъп до получаване на 
здравни услуги, особено в 
малките населени места. 
Затова и нашата кампания 
е насочена точно към тях. 

– Какво ще включват 
прегледите?

– Инициативата ни е 
свързана с хипертонията. 
Болест, която засяга 
много голяма част от 
населението, включител-
но и млади хора. Хипер-
тонията (високо кръвно 
налягане) е основна при-
чина за преждевременна 
смърт в световен мащаб. 
По-малко от половината 
възрастни хора с високо 
кръвно налягане са диаг-
ностицирани и лекувани. 
Затова и целта на кампа-
нията е скрининг (ранна 
диагностика) и навремен-
но лечение, за да се избегнат 
тежки усложнения. Зато-
ва ще засегнем тази тема, 
като организираме и бе-
седа „ХИПЕРТОНИЯТА 
– ПРИЧИНИ И ПРОФИ-
ЛАКТИКА“.

– Кой ще извършва 
прегледите?

– Прегледите ще се 
извършват от медицинския 
персонал на болницата и 
ще включват измерване 
на кръвно налягане, из-
вършване на електрокар-
диограма и консултация 
с лекар.

– Откакто сте упра-
вител на МБАЛ – Айтос, 
болницата организира 
редица инициативи с 
медици, пациенти, граж-
дани. Инцидентни ли са 
тези събития, или това 
е една от посоките на 
новото управление на 
общинския стационар?

– Главен приоритет на 
нашата болница е здраве-
то на хората, затова и 
занапред ще бъдат орга-
низирани кампании за 
безплатни профилактич-
ни прегледи, свързани с 
хроничните социално 
значими заболявания, 
които се лекуват при нас 
–хронични белодробни 
заболявания, сърдечна 
недостатъчност, арте-
риална хипертония, мо-
зъчно-съдова болест. 
Надяваме се, нашите 
инициативи да предста-
вляват интерес за граж-
даните и да бъдем полезни 

в грижите им за своето 
здраве. 

Идеята за организиране 
и на бъдещи социални ме-
роприятия от страна на 
„МБАЛ Айтос“ ЕООД е 
приета с желание от целия 
колектив на болницата. 
И досега медици и служи-
тели участват активно 
в тяхната реализация. 
Благодаря на всички за 
добрата съвместна рабо-
та в полза на жителите 
на община Айтос.

– Кажете ни повече и 
за основната Ви грижа – 
условията за лечение на 
пациентите?

– За подобряване на 
условията за лечение и 
диагностика на пациен-
тите, в болницата се 
извършва подобрение на 
легловия фонд, матери-
алната база и медицинска 
апаратура. Завърши про-
ект „Укрепване капаци-
тета на болничната 
мрежа за реакция при 
кризи“, финансиран по 
Оперативна програма 
„Региони в растеж 2014 
– 2020“ (ОПРР), между 
„МБАЛ Айтос“ EООД и 
Министерство на здра-
веопазването, с който 
изцяло се подобриха усло-
вията на работа в Ин-
фекциозно отделение. 
Улесни се и достъпът на 
трудно подвижни болни 
във Вътрешно отделение 
с изграждането на нов 
външен асансьор. Надява-
ме се да имаме възможност 
да осигурим средства и за 
основен ремонт на най-
голямата ни структура 
– Вътрешно отделение.

Кога и къде ще са без-
платните прегледи в на-
селените места на община 
Айтос – на стр. 2.
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Златина Иванова, управител на „МБАЛ Айтос“ ЕООД пред НП

ГРИЖА ЗА ЗДРАВЕТО В СЕЛАТА! 

МБАЛ – Айтос с петдневни 
безплатни прегледи

Златина Иванова – Управител на „МБАЛ Айтос“ ЕООД

Пациенти от четири общини се лекуват в напълно обновеното Инфекциозно отделение на айтоската болница

Външен асан-
сьор за труд-

ноподвижни 
пациенти на 

ВО в МБАЛ – 
Айтос

ФОТО: НП

Най-добри условия за лечение на малчуганите в Детско отде-
ление на МБАЛ – Айтос, по пилотен проект „Светулка“



П   О   К   А   Н   А
Уважаеми  дами  и  господа  общински  съветници,
Уважаеми  господин  кмет  на  Община  Айтос,
С настоящата покана Ви уведомявам, че на основание чл.23, 

ал.4, т.1 от ЗМСМА и чл.30, ал.2, т.1 от ПОДОСВОА на Община 
Айтос, свиквам ШЕСТОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински съвет Айтос, 
което ще се проведе на 28.03.2024 г. (четвъртък) от 9:30 ч. в 
заседателната зала на Община Айтос, при следния проект  за  

Д  Н  Е  В  Е  Н    Р  Е  Д :
1. Предложение с вх.№ ОбС-92/06.03.2024 г. от Красимир 

Енчев – председател на Общински съвет Айтос, относно отчет за 
дейността на Общинско търговско дружество „Медицински център 
I - Айтос” ЕООД, гр.Айтос за 2023 г.

2. Предложение с вх.№ ОбС-111/15.03.2024 г. от Красимир 
Енчев – председател на Общински съвет Айтос, относно отчет за 
дейността на Общинско търговско дружество „Многопрофилна 
болница за активно лечение - Айтос” ЕООД, гр. Айтос за 2023 г. 

3. Докладна записка с вх.№ ОбС-88/01.03.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно утвърждаване на управи-
тел на общинско търговско дружество „Генгер” ЕООД  гр.Айтос.

4. Докладна записка с вх.№ ОбС-119/19.03.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно участие на община Айтос 
като член в Сдружение с нестопанска цел „Фонд за развитие на 
Летище Бургас“.

5. Докладна записка с вх.№ ОбС-115/18.03.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно приемане на бюджетна 
прогноза на община Айтос за периода 2025 - 2027 г. в частта за 
местни приходи и разходите за местни дейности.

6. Предложение с вх.№ ОбС-67/13.02.2024 г. от Васил Едрев 
– кмет на Община Айтос, относно приемане на Наредба за изме-
нение и допълнение на Наредба за реда за придобиване, управле-
ние и разпореждане с общинско имущество.

7. Предложение с вх.№ ОбС-89/01.03.2024 г. от Васил Едрев 
– кмет на Община Айтос, относно приемане на Наредба за изме-
нение и допълнение на  Наредба за реда за разрешаване поста-
вянето на преместваеми обекти на територията на община Айтос.

8. Предложение с вх.№ ОбС-101/14.03.2024 г. от Васил Едрев 
– кмет на Община Айтос, относно приемане на Наредба за изме-
нение и допълнение на  Наредба за определяне и администриране 
на местните такси и цени на услуги на територията на община 
Айтос.

9. Предложение с вх.№ ОбС-94/11.03.2024 г. от Васил Едрев 
– кмет на Община Айтос, относно приемане на отчет за 2023 г. по 
изпълнението на „Програма за управление на отпадъците на тери-
торията на община Айтос 2021 – 2028 г.“ 

10. Предложение с вх.№ ОбС-95/11.03.2024 г. от Васил Едрев 
– кмет на Община Айтос, относно приемане на Отчет по изпълне-
ние на „Програма за опазване на околната среда на община Айтос 
2021 - 2028 г.“  за 2023 г.

11. Докладна записка с вх.№ ОбС-99/13.03.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно приемане на Анализ на 
потребностите от подкрепа за личностно развитие на децата и 
учениците в Община Айтос.

12. Предложение с вх.№ ОбС-103/14.03.2024 г. от Васил Едрев 
– кмет на Община Айтос, относно приемане на Общинска програ-
ма за закрила на детето за 2024 г. на Община Айтос.

13. Предложение с вх.№ ОбС-100/14.03.2024 г. от Васил Едрев 
– кмет на Община Айтос, относно даване на съгласие  за канди-
датстване на Община Айтос с проектно предложение ”Строително-
монтажни/ремонтни работи на Защитено жилище за лица с ум-
ствена изостаналост“ пред фонд „Социална закрила” към 
Министерство на труда и социалната политика и осигуряване на 
съфинансиране по проекта.

14. Докладна записка с вх.№ ОбС-116/19.03.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно даване на съгласие за 
кандидатстване на община Айтос с проектно предложение „Въ-
веждане на енерго ефективни мерки чрез реконструкция, модер-
низация и интелигентно управление на уличното осветление в 17 
населени места на територията на община Айтос“ по процедура 
„Подкрепа за енергийно ефективни системи за улично осветление“, 
с финансиране по линия на Механизма за възстановяване и 
устойчивост /покана 2/.

15. Предложение с вх.№ ОбС-102/14.03.2024 г. от Васил Едрев 
– кмет на Община Айтос, относно приемане и одобряване на ин-
вестиция, представляваща актив-публична общинска собственост, 
извършена от „Водоснабдяване и канализация“ ЕАД гр.Бургас през 
2023 г.

16. Докладна записка с вх.№ ОбС-110/15.03.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно застраховане на имоти 
– частна общинска собственост.

17. Докладна записка с вх.№ ОбС-113/18.03.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно приемане на отправено 
предложение за прекратяване на договор за концесия №К16/30.01.2015г. 
за услуга с предмет „Управление и поддържане на язовир „Топа-
лака“, находящ се в землищата на с. Тополица и с. Черноград, 
община Айтос, по взаимно съгласие.

18. Докладна записка с вх.№ ОбС-106/15.03.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно прекратяване на съсоб-
ственост между Община  Айтос и физически лица в УПИ Х-633, 
кв.180 по плана на гр.Айтос,с административни адреси: ул.“Иван 
Вазов“№16 и ул.“Цар Асен“№15А.

19. Докладна записка с вх.№ ОбС-107/15.03.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно прекратяване на съсоб-
ственост между Община  Айтос и физическо лице в УПИ II-4261, 
кв.216 по плана на гр. Айтос, с административен адрес ул.“Иречек“№2.

20. Докладна записка с вх.№ ОбС-108/15.03.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно прекратяване на съсоб-
ственост между Община  Айтос и физическо лице в УПИ VI-185, 
кв.28 по плана на с.Лясково, община Айтос.

21. Докладна записка с вх.№ ОбС-114/18.03.2024 г. от Мари-
ана Димова – зам.кмет на Община Айтос, относно прекратяване 
на съсобственост между Община  Айтос и физическо лице в УПИ 
ХI-298, кв.7 по плана на с.Съдиево, община Айтос. 

22. Докладна записка с вх.№ ОбС-109/15.03.2024 г. от Васил 
Едрев – кмет на Община Айтос, относно продажба на земя – част-
на общинска собственост на собствениците на законно построе-
на сграда в УПИ III, кв.79 по плана на гр. Айтос, с административен 
адрес ул.“Паркова“№56.

23. Питания.

КРАСИМИР  ЕНЧЕВ
Председател на Общински съвет Айтос
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Като партньор на 
БГ БЪДИ АКТИВЕН 
https://www.bgbeactive.

org/ Община Айтос отправи 
призив към гражданите да 
се включат в кампанията 
„Искам да съм полезен...
Рециклирай ме!“. Кампа-
нията е за събиране на 
пластмасови опаковки и е 
по повод Световния ден на 
рециклирането - 18.03.2024 г.

Гражданите на община 
Айтос със своите дейнос-
ти, свързани с опазване 
на околната среда и на-

маляване на отпадъците 
в природата, се състеза-
ваха с други общини от 
страната за титлата 
Община#БезОтпадъци. Със 
събраните пластмасови 
опаковки беше пълнен „Ши-
шеядът“ в Зоопарк-Айтос, 
инициативни граждани 
търсиха съдействие и на 
посочения от Общината 
телефон. Предстои да 
разберем дали Айтос ще 
успее да се пребори за 
престижната титла.

НП

18 март - Световен ден 
на рециклирането

Айтос в състезанието 
Община#БезОтпадъци

„МБАЛ Айтос“ ЕООД
ул. Шейново 4, гр. Айтос 

организира от 1 до 5 април 2024 г. 
профилактични прегледи с беседи

„МОЕТО ЗДРАВЕ, МОЕ ПРАВО“
ПО ПОВОД 7-ми АПРИЛ – СВЕТОВЕН ДЕН НА ЗДРАВЕТО

Всяка година Световната здравна организация избира конкретен фокус 
и тема, под чиито надслов преминава 7 април. Темата за Световния ден на 
здравето през 2024 г. е „Моето здраве, мое право“.

В навечерието на 7април МБАЛ-Айтос ЕООД-гр. Айтос прегръща и при-
познава идеята за грижата към здравето на всеки един пациент като лична 
кауза и организира „ Седмица на здравето“ за жителите в малките населени 
места с ограничен достъп на здравни услуги.

От 1април до 5 април ще бъдат организирани профилактични прегледи с 
беседа на тема: ХИПЕРТОНИЯТА - ПРИЧИНИ И ПРОФИЛАКТИКА. Ще се направят 
измервания на кръвно налягане и ЕКГ на жителите от:

с. Пирне – на 1.04.24г от 10.00 – 12.00 часа
с. Караново – на 2.04.24г от 10.00 – 12.00 часа
с. Съдиево – 3.04.2024г от 10.00 – 12.00 часа
Дом за стари хора гр. Айтос – 4.04.2024г от 10.00 –12.00 часа
с. Малка поляна – 5.04.2024г от 10.00 – 12.00 часа
Желаещите жители да се включат в нашата инициатива могат да заявят 

своето желание като се запишат в съответното кметство на селото при се-
кретарката, а за Домът за стари хора гр. Айтос – при управителя.

ОЧАКВАМЕ ВИ, ЗА ДА ВИ ПОМОГНЕМ ДА СЕ ПОГРИЖИТЕ 
ЗА ВАШЕТО ЗДРАВЕ!

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
АЙТОС

ОБЯВА
за свободно работно място

Общински център за социални 
и здравни услуги – гр. Айтос:

Обявява  работно място  за 
длъжност:

Медицинска сестра  в социал-
ната услуга „ Защитено жилище 
за лица с умствена изостаналост“ 

Минимални изисквания за 
заемане на длъжността и основ-
ни задължения по длъжностна 
характеристика:

Медицинска сестра  - 1  щатна 
бройка 

Образование: висше - меди-
цинска специалност

Минимална образователна 
степен: бакалавър

Област на висше образова-
ние:  здравеопазване и спорт, 
здравни грижи, 

Професионална квалификация: 
медицинска сестра, лекарски 
асистент /фелдшер/

Професионален опит (продъл-
жителност и вид): не се изисква. 

Допълнителна квалифика-
ция: Компютърна грамотност, 
минимално: Microsoft Office, Internet

Специфични изисквания 
за заемане на длъжността: да 
притежава психическа нагласа 
и желание за работа с лица 
психически увреждания, умения 
за изграждане на доверителни 
отношения с потребителите; 
умения за подкрепа.

Основни задължения на 
длъжността:

1.Организиране и ръководене 
на медицинската дейност. 

2.Носи отговорност за оф-
ормянето и актуализирането 
на медицинска  документация 
на всяко лице, настанено в ЗЖ. 

3.Изготвя и при необходимост  
актуализира план за здравни 
грижи на всеки потребител в 
Защитеното жилище.

4.Извършва медицински 
процедури, манипулации при 
необходимост и оказване на 
долекарска помощ.

5.Поддържа контакт с личния 
лекар на всеки потребител и 
осигурява редовно провеждане 
на профилактични прегледи.

6.Контролира приема на ме-
дикаменти от потребителите на 
социалната услуга.

7.Създаване на условия за 
подпомагане, взаимопомощ, 
ефективна защита и социална 

интеграция на потребителите на 
социалната услуга.

8.Осъществяване на дейности 
за постигане на социалното 
включване или възстановяване 
на изгубените социални умения и 
навици на потребителите. 

9.Осигуряване на пълноценен 
и самостоятелен начин на живот 
в среда, близка до семейната с 
възможности за подкрепа и изява.

10.Медицинската сестра в Защи-
тено жилище за лица с умствена 
изостаналост има важна роля за 
качеството на предоставяната 
социална услуга и придобиване 
на умения за социализиране на 
потребителите. 

Място на изпълнение на 
длъжността: 

„Защитено жилище за лица с 
умствена изостаналост“ с адрес: гр. 
Айтос, ул. „Ради Боруков“  № 20.

Начин на провеждане на под-
бора: по документи и събеседване.

Форма на назначаване: 
трудово правоотношение, чл.67, 
ал.1, т.1 от  КТ,  във връзка  с  
чл.70  ал.1, ал.2 от КТ /в полза 
на работодателя/

Необходими документи:
- Заявление /до ръководителя/ 

образец ;
- Автобиография ;
- Копие от документ за завър-

шено образование;
- Копие от документи за до-

пълнителна квалификация (при 
наличие);

- Декларация за обработка на 
лични данни (по образец);

Място на подаване: 
Документите се подават лично 

в сградата на Общински център 
за социални и здравни услуги , 
адрес: ул. „Васил Левски“  № 5 .

Срок за подаване на доку-
ментите: 

Документите се подават от 
18.03.2024 г.  до 29.03.2024 
г.  включително.

В рамките на срока за подаване 
на документи, кандидатите могат 
да се запознаят с длъжностната 
характеристика за позицията  в 
деловодството на „ Общински 
център за социални и здравни 
услуги“ , ул.“Васил Левски“ № 
5, както и със спецификата на 
работа в ЗЖЛУИ.

За допълнителни въпроси: 
0893 636 078

ОБЩИНСКИ ЛИТЕРАТУРЕН КОНКУРС
100 ГОДИНИ ВЕСТНИК „НАРОДЕН ПРИЯТЕЛ“
ТЕМА: „АЙТОС В ПАМЕТТА НА ПИСАНОТО СЛОВО“

Организатор на конкурса е Община Айтос
Условия за участие:
1. Литературен жанр: 
• поезия 
• есе 
• къс разказ
2. Размер на творбата: до 2 (две) машинописни 
страници.
3. В конкурса могат да се включат ученици от 
община Айтос в две възрастови групи: 
• V-VІІ клас 
• VІІІ-ХІІ клас
4. Срок за изпращане на творбите: до 17.00 часа на 
12.04.2024 г., само на хартиен носител, в запечатан  
плик, на адрес: Град Айтос, 8500, ул. „Цар Освободи-
тел“ №3, Вестник „Народен приятел“ – ЗА КОНКУРСА!
5. Конкурсът е явен. Необходима информация за 
участника: 
• име, презиме, фамилия
• дата на раждане 
• точен адрес/електронна поща, телефонен номер/ 
• училище и клас
6. Наградният фонд е осигурен от Община Айтос. 
Компетентно жури ще оценява творбите и ще 
определи класирането.
7. Отличените творби ще бъдат публикувани. 
8. За контакти: katerinakatq777@gmail.com 
тел. 0558/2 35 27
9. Творби, неотговарящи на условията, няма да 
бъдат разглеждани.



В Айтос отвори врати 
първият фронт офис 
за насочване към соци-

ални услуги. Фронт офисът 
се намира в общинската 
сграда на ул. „Васил Левски“ 
№5, партерен етаж, стая 
№5. Тук айтозлии получават 
достъпна информация от 
социалните работници за 
всички социални услуги, 
които се предоставят на 
територията на община 
Айтос.

Фронт офисът е една от 
целите по общинския проект 
„Укрепване на капацитета 
на община Айтос за предос-
тавяне на социални услуги“, 
по програма „Развитие на 
човешките ресурси 2021 – 
2027“, финансирана от Ев-
ропейски социален фонд плюс. 
Проектът е на стойност 
88 811 лв. Срокът на изпъл-
нение е 24 месеца.

Изпълнението на проекта 
е свързано с прилагането на 
мерки за осигуряване на необ-
ходимата подкрепа и за уп-
ражняване правомощията и 
задълженията на местната 
власт, свързани със Закона за 
социалните услуги (ЗСУ). В 
рамките на проекта са напра-
вени проучвания и анализ за 

нуждите, обхвата и потреб-
ностите от социални услуги. 
Провеждат се информацион-
ни кампании за проблемите и 
възможностите за подкрепа, 
които предоставя Общината 
в сферата на здравно-социал-
ните услуги.

Голямата цел са реформи 
в областта на социалните 
услуги и повишаване на 
професионалните умения и 
квалификацията на служи-
телите на Центъра. Про-
ектът ще подпомогне 
усилията на социалните 

работници за предоставяне 
на по-ефективни грижи на 
хората от най-уязвимите 
групи на територията на 
община Айтос.

На разяснително-инфор-
мационни срещи на гражда-
ните се предоставя инфор-
мация за услугите на фронт 
офиса, за личната помощ, 
социалните и интегрирани-
те здравно-социални услуги 
на територията на община 
Айтос. По достъпен начин 
гражданите се насочват към 
различните възможности за 

получаване на подкрепа.
Избрани с конкурс, във 

фронт офиса гражданите 
приемат двама социални 
работници. Ролята и отго-
ворностите им включват 
дейности, свързани с отго-
ворностите на общините 
по закон, за насочване на 
гражданите за ползването 
на социалните услуги. По 
проекта се обучават и по-
вишават своите компетен-
ции 15 служители на Общин-
ския център за социални и 
здравни услуги – Айтос.

Айтос с нов фронт офис 
за насочване към социални услуги
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Финансирането е по общински проект „Укрепване капацитета 
на Община Айтос за предоставяне на социални услуги“

Тракийско дружество 
„1897 Петър Киприлов“ – 

град Айтос
кани членовете на дружеството и 

гражданите на Айтос на тържествено 
честване на Деня на Тракия, на 26 март 
2024 г., от 11.00 часа пред паметника 
на патрона Петър Киприлов, в градин-
ката на кооперативния пазар.

26 март е ден на памет и почит към 
хилядите българи – тракийски бежанци, 
намерили подслон в пределите на Бъл-
гария, но запазили своята родова памет. 
Нека в Деня на Тракия заедно се прек-
лоним пред подвига на българските 
войни, паднали край Одрин и из тра-
кийските полета.

АЙТОСКИЯТ НАБОР 1971 
ЗАЕДНО СЛЕД 35 ГОДИНИ

22 ЮНИ 2024 Г., СЪБОТА, 19.00 ч., „ВОДОПАДА“
Привет на всички учили в гр.Айтос, набор 1971 година. Каним 

Ви да се съберем и спомним незабравимите ученически години. 
Срещата ще бъде на 22.06.2024 от 19:00 часа в Ресторант “Водо-
пада” гр.Айтос. Кувертът е на стойност 60 лв. (празнична вечеря, 
напитки и дисководещ). Можете да се запишете в Копирните услу-
ги “ЕЛБО” до кафе “NRJ” при мен, Борислав Георгиев. Моля, когато 
се записвате да упоменете от кое училище сте. Нека бъдем заедно 
отново след 35 години!

Борислав Георгиев

ТРАКИЙСКО ДРУЖЕСТВО 
„1897 ПЕТЪР КИПРИЛОВ“ – ГР. АЙТОС

ВАЖНО СЪОБЩЕНИЕ
Уважаеми членове, съобщаваме Ви, че по обективни, независещи 

от нас причини, Годишното отчетно събрание на дружеството, в обя-
вения ден и час -  на 07.04.2024 г. /неделя/, от 10.00 часа, и при 
същия дневен ред, ще се проведе в АРТ ЗАЛАТА НА ОБЩИНА АЙТОС, 
а не както предварително беше обявено в клуба на ул. „Паркова“.

В късния неделен следобед 
на 10 март т.г., малко пре-
ди 17 часа, когато айтозлии 
отмарят, близо до центъ-
ра, на ул. „Филип Кутев“, 
полицията регистрира 
грабеж на дамска чанта, 
собственост на 80-годишна 
айтозлийка.

В чантата на възраст-
ната жена имало лични 
документи, сумата от 
около 15 лв. и хартиен плик 
с 60 лв. В резултат на дейст-
вията на служители от 
Районно управление – Айтос, 

извършителите на грабежа 
са установени и задържани. 
Оказва се, че това са трима 
непълнолетни младежи от 
Айтос (двама на по 15 годи-
ни и един на 16 години).

По думите на жената, 
грабежът е извършен дока-
то се прибирала към къщи. 
Била нападната в гръб от 
тримата непълнолетни, 
които издърпали от ръката 
ѝ дамската чанта и побег-
нали в посока ул. „Стан-
ционна“. Около 18.00 ч. 
чантата е открита празна 

от случайни граждани, зах-
върлена на ул. „Красна“ и 
предадена на полицейските 
служители. 

Образувано е досъдебно 
производство, като в ре-
зултат на голяма по обем 
оперативна работа е уста-
новена самоличността на 
извършителите на крими-
налното деяние. Тримата 
младежи са направили пълни 
самопризнания. Задържани 
са за срок от едно денонощие. 
Работата по случая продъл-
жава.

Откриване на паметника на Петър Киприлов – 2021 г.                       ФОТО: НП

В новия  
общински 

фронт офис
ФОТО: НП

Гражданите получават информация за различните възможнос-
ти за получаване на подкрепа

Сградата, в която е настанен Общинският център за социални 
и здравни услуги – Айтос

НЧ „ВАСИЛ ЛЕВСКИ 1869” –АЙТОС
ОБЩИНСКИ КОНКУРС ЗА ДЕТСКА РИСУНКА

„НАРИСУВАЙ ЛЮБИМА ПРИКАЗКА”
На тема: Българска народна приказка
Конкурсът е посветен на Световния 

ден на книгата и има за цел да провокира 
у децата интерес към приказките, които 
носят ценни послания и поуки.

РЕГЛАМЕНТ
1. Конкурсът е индивидуален.
2. Възрастови групи – 7 – 8 години, и 9 

– 10 години
Рисунките трябва да са на картон 35Х50 

см (без паспарту), с материали по избор. 
На гърба на всяка рисунка да бъде изписана 
следната информация:

• Трите имена на участника в конкурса
• Възраст, учебно заведение
• Телефон за контакт с родител или 

учител
• Заглавие и автор на приказката, по 

която детето рисува
Краен срок за подаване на творбите 

– 26.04.2024 година

Общи условия:
Творбите, които не отговарят на 

регламента, ще бъдат дисквалифицирани. 
Подадените творби не се връщат и ос-
тават собственост на фонда на читали-
щето.

Ще бъдат връчени първа, втора и тре-
та награда във всяка възрастова група, 
както и специални награди. С всички ри-
сунки ще бъде подредена изложба във 
фоайето на читалището.

Адрес за подаване на творбите:
НЧ „Васил Левски 1869”
Айтос, ул. „Александър Стамболийски“ №14

Трима непълнолетни ограбиха 
възрастна дама

Проект BG05SFPR002-2.002-0104-С01 „Укрепване на капаци-
тета на Община Айтос за предоставяне на социални услуги“, 
Процедура BG05SFPR002-2.002 „Укрепване на общинския капаци-
тет“, финансирана от Европейски социален фонд плюс, чрез 
Програма „Развитие на човешките ресурси 2021-2027“



Асоциация „Деметра” 
с обучение за айтоски учители
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Как да откриват ранните прояви на насилие и тормоз в училище

През тази седмица екип 
на Асоциация „Деметра“ 
– Бургас проведе обу-

чение с представители на 
учители от всички училища 
на територията на община 
Айтос. 

С Антония Месерджиева 
– координатор на програми-
те за превенция на насилието, 
експерт и обучител в бъл-
гарски и европейски образо-
вателни и социални проекти, 
разговаряме за темата и 
целта на обучението.  

– Г-жо Месерджиева, какъв 
е поводът да сте в Айтос?

– Община Айтос, Мест-
ната комисия за борба с 
противообществените 
прояви на малолетни и не-
пълнолетни и Асоциация 
„Деметра“ – Бургас органи-
зират обучение на 18 учите-
ли от училищата на община 
Айтос, на тема „Да спрем 
насилието и тормоза в учи-
лище“. По тази и още две 
теми Асоциация „Деметра“ 
участва в регистъра на Ми-
нистерството на образова-
нието и науката в Програ-
мата за квалификация на 
педагогическите специалисти.

Колегите ще преминат 
обучението и ще получат 
по 1 Кредит, съгласно На-
редбата за квалификация на 
учителите. Целта на обу-
чението е да се повиши 
информираността и чувст-
вителността на учителите 

към проблемите на насили-
ето и тормоза в училище. 
За да могат по-спокойно да 
работят с децата, и най-
вече да наблюдават поведе-
нието им, и да откриват 
ранните прояви на насилие 
и тормоз.

– Вие сте специалист в 
тази област. Какви са Ва-
шите наблюдения – сравне-
но с минали години, по-голя-
ма ли е агресията сега в 
училище?

– Може да се каже, че на-
силието е по-голямо. Защото 
по време на пандемията, 
децата работиха от къщи и 
тогава имаше повече прояви 
на кибертормоз и киберна-
силие. Сега обаче, те отново 
са в класните стаи и за съжа-
ление нашата образователна 
система не работи за това 
да се развиват социалните 
умения у децата, да се раз-

вива социално-емоционално-
то учене. Сега вече се обръща 
повече внимание, но няма 
система. И тъй като децата 
нямат социални умения, а за 
съжаление и родителите 
нямат такива умения, кои-
то да предадат на децата, 
това е много сериозна пред-
поставка за лошите взаимо-
отношения и за решаването 
на проблемите на децата от 
позицията на силата, а не 
чрез споделяне, обсъждане, 
чрез търсене на решение по 
мирен начин.

– Инцидентна ли е тази 
Ваша среща с айтоските 
учители, или обучението 
ще продължи? Работите ли 
и как с децата?

– С Община Айтос работим 
вече трета година. Минали 
сме с програмите за превен-
ция на насилието във всички 
училища на общината. С 

децата това вече го правим 
два пъти – идваме с екип 
обучители, който влиза в 
часа на класа. Така че ще про-
дължим в тази посока. Важно 
е да се знае, че Асоциация 
„Деметра“ е нестопанска 
организация, която предос-

тавя услуги за деца и жени, 
жертви на насилие и има 
много сериозна програма за 
превенция на насилието.

– Има ли деца и жени от 
община Айтос, жертва на 
насилие, които са търсили 
Вашата помощ?

– Такава информация не е 
достигала до мен. Ние работим 
и с отделите за закрила на 
детето, и когато има такъв 
случай, организацията предос-
тавя услуги. Но нещо фрапи-
ращо на този етап няма.

НП

РАДКА КАПРАЛОВА

Делят ни 100 години от 
14-ия ден на април 1924 г., 
когато започва да излиза 
айтоският вестник „На-
роден приятел“. Негов 
основател е един от най-
ярките представители на 
будната айтоска интели-
генция, ръководител на 
театралната трупа в 
града Никола Божилов. 
Програмата на малкия 
провинциален вестник 
може да се резюмира в две 
думи – самото име на вест-
ника, което е заимствано 
от в. „Приятел на народа“ 
на видния деец на Великата 
френска буржоазна рево-

люция Жан-Пол Марат.
Започнал тихо своето 

съществуване с малки град-
ски и селски хроники, обяв-
ления и реклами на местни 
търговци, „Народен приятел“ 
настъпва неотклонно към 
своите истински цели – да 
служи на народа и да защи-
тава интересите на айтос-
ките трудови хора в бор-
б а т а  и м  з а  с о ц и а л н а 
справедливост и напредък 
на родния край.

Тридесет години след 
излизането на първия брой 
на в. „Народен приятел“ в 
старчески дом в Бургас 
умира неговият основател 
и редактор Никола Божилов. 
Самотен, изоставен, заб-
равен от съгражданите си, 
той изминава последния си 
земен път, изпроводен само 
от неколцина верни прия-
тели. И в това сякаш се 
таи предусещането за оня 
Никола Божилов, чието 
дело ще остане неподвласт-
но на времето.

„Светла личност! Той е 
моят пръв учител да пиша 
изкуство за народа и от 
народа, изкуство – да слу-

жи на прогреса!“ – възкликва 
Филип Кутев, който в 
годините 1920 – 1922 под 
ръководството на Никола 
Божилов участва в теа-
тралната трупа. В родния 
си град Филип Кутев наби-
ра сили за своето бъдещо 
призвание като композитор, 
диригент и фолклорист, 
основател и дългогодишен 
ръководител на прославения 
фолклорен ансамбъл, който 
днес носи името на своя 
създател.

Милко Андонов, един от 
талантливите сътрудни-
ци на в. „Народен приятел“, 
а през 1944 г. основател на 
младежкия двуседмичник 
в. „Пламък“, пише в своите 
спомени за всестранната 
дейност на Никола Божилов 
като учител, читалищен 
деец, журналист и преводач, 
за безспорната му заслуга 
за изграждането на прогре-
сивния печат в служба на 
народа. 

„Бай Колю Божилов живя 
в бедност, но с богата 
душевност… В ония годи-
ни на мрак и кървав терор 
вестникът и неговият 

редактор будеха съзнание-
то на хората, сочеха верния 
път, възпитаваха в непри-
миримост към фашистки-
те порядки…“ Това са ре-
дове от спомените на 
Светлю Василев, редактор-
уредник на вестника. А 
Коста Чернев на страни-
ците на днешния „Народен 
приятел“, подновен половин 
век след излизането на 
първия му брой, се обръща 
към незабравимия бай Колю: 
„За тебе единственият 
порив оставаше общест-
веното благополучие, бор-
бата на работническата 
класа за радостта на чест-
ните хора – а после добавя: 
– Той допринесе много за 
оформяне мирогледа на 
цяло едно поколение. Раз-
друсваше плесента, заблу-
дата и пръскаше ярка 
светлина. И остави величав 
спомен в душите ни – на 
човек, изпълнил достойно 
своя дълг.“

Спомени за „Народен 
приятел“ и неговия осно-
вател пишат и Георги 
Връбчев, Борис Джанков, 
Стоян Сейменлийски, Кал-

чо Георгиев, Панайот Пеев, 
брат на поета Пенчо Пеев…

Светлю Василев, Желяз-
ко Липов, Янаки Янакиев 
посвещават на вестника 
и неговия редактор сти-
хове. Сравняват го с буди-
тел и пламнала главня на 
просвета, наричат го 
безстрашен ваятел не само 
на думите, но и на души-
те…

Днес тези оценки и срав-
нения може да ни се сторят 
пресилени, тъй като знаем 
твърде малко за вестника, 
превърнал се в истински 
приятел на народа, за жи-
вота и творчеството на 
неговия основател Никола 
Божилов.

Тази работа е скромен 
опит за изследване на ис-
торията и проблемно-те-
матичната насоченост на 
в. „Народен приятел“ от 
1924 до 1949 година. Ця-
лостното и всестранно 
проучване на непреходното 
дело на вестника и неговия 
редактор чака своите бъ-
дещи изследователи.

(следва продължение)

Ръкописът е създаден въз 
основа на дипломна работа 
на Радка Капралова в СУ 
„Климент Охридски“ – 
катедра „История на 
българската журналисти-
ка“ във Факултет по 
журналистика, с научен 
ръководител  проф. д-р 
Филип Панайотов.

Антония 
Месерджиева

За липсата 
на социални 

умения 
у децата

За превенция на насилието
Как учителят да търси решение на спора по 
мирен начин?

Ваятел на думи и души
Из подготвяната за печат книга „Никола-Божиловият вестник „Народен приятел“ (1924-1949)“ 

Никола Божилов     ФОТО: НП

Радка 
Капралова



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Георги Попов (22.03.1924 
– 07.03.1995) е български 
актьор. От 1984 е „Народен 
артист“ 

Георги Попов е български 
актьор. Роден на 22 март 
1924 г. в созополското село 
Веселие, но по-късно семей-
ството му се преселва в 
Бургас, където той завърш-
ва прогимназия, а след това 
и класическа гимназия. В 
Бургас той е учил заедно с 
Апостол Карамитев, Геор-
ги Калоянчев, Милка Янаки-
ева, Любомир Бодуров, Ге-
орги Раданов.  

През 1949 година завърш-
ва Държавната театрална 
школа в Народния театър 
„Иван Вазов” в класа на 
Боян Дановски. В театрал-
ната школа има шанса да 
бъде обучаван от най-голе-
мите майстори Боян Да-
новски, Николай Масалити-
нов, Стефан Сърчаджиев и 
Кръстьо Мирски. 

Актьорът има над 120 
роли в театъра и близо 22 
в киното. Емблематични 
са неговите големи превъ-

плъщения в ролите на: ад-
вокатът – („Любов необяс-
нима“ – Н. Йорданов), 
инквизиторът (“Чучули-
гата“ – Ануи), Ефраим Кебът 
(“Страсти под брястовете“ 
– О’Нийл), крал Хенри (“Крал 
Хенри ІV“ – Шекспир), Ра-
дион Николаевич (“Старо-
модна комедия“ – Арбузов) 
и други. Върхови постиже-
ния на българската комедия 
за онова време са ролите му 
на Манчо от „Вражалец“, 
Остап Бендер от „12-те 
стола“, Тартюф, Меркуцио 
от „Ромео и Жулиета“, 
Искиердо от „Монсерат“, 
пастор Мендере от  „При-
зраци“, Фирс от „Вишнева 
градина“, Охлю-Бохлю от 
„Мата Хари“ и последната 
– в „Майстор Соленс “ от 
Ибсен и други. Още се пом-
нят ролите му във филми-
те: „Ребро Адамово“, „Хитър 
Петър“, „Невероятна ис-
тория“, майор Вайс от 
телевизионната поредица 
„На всеки километър“.

Голяма част от творче-
ското му битие е в Народ-
ния театър и театър 
„Сълза и смях”. Изненадващо 

за всички в разцвета на 
творческите си сили, огор-
чен и разочарован, през 1972 
г. загърбва столицата и се 
оттегля в Бургас и Черно-
морец. Както сам споделя, 
най-престижните си роли 
изиграва в Бургаския драма-
тичен театър „Адриана 
Будевска“ и най-пълно изя-
вява многопластовия си 
талант.

Носител е на най-висо-
ките театрални отличия. 
Почива на 7 март 1995 г. на 
70 години. Има две дъщери 
– д-р Драга Попова, понас-
тоящем е журналист, 
отговорен редактор на www.
luboslovie.bg. Автор е на 
множество текстове от 
сферата на религиите, ре-
лигиозните конфликти, 
националната сигурност и 
проблемите на изкуството 
и културата. 

През 1949 година завърш-
ва Театралната школа в 
класа на Боян Дановски и 
постъпва към току-що 
открития филиал на На-
родния театър. Работил е 
в Народен театър „Иван 
Вазов“ (1949-1966),  Сати-

р и ч е н  т е а т ъ р 
„Алеко Констан-
тинов“ (1966-
1969), театър 
„Сълза и смях 
(1969-1972) и 
Драматичен 
театър „Адри-
ана  Будевска“  в 
Бургас (1972). 

В активния си твор-
чески период от 1954 
до 1984 година се снима 
в 22 български филма, сред 
които:

„Ребро Адамово“ (1958), 
в ролята на Адам,

„Невероятна история“ 
(1964), в ролята на адвокат 
Егаров,

„Старинната монета“ 
(1965), в ролята на Канев,

„На всеки километър“ 
(1969), в ролята на майор 
Вайс,

Серия 3 „Пеещият часов-
ник“,

Серия 4 „Трите удиви-
телни“,

Серия 5 „Насрещни вла-
кове“

Георги Попов е съпруг на 
примабалерината Люба 
Колчакова.
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Спомен за големия актьор Георги Попов
Век. Навършват се 100 години от рождението му

Награди и отличия
„Заслужил артист“ (1966)
Димитровска награда

Театрални роли
„Както ви се харесва“ (Уилям 
Шекспир) – Жак
„Село Борово“ (Крум Велков) 
– Игнат
„Млада гвардия“ (Александър 
Фадеев) – Земнухов
„Волпоне“ (Бен Джонсън) – 
Волторе
„Вражалец“ (Ст. Л. Костов) – 
Манчо Вагърджиев
„12-те стола“ (Илф и 
Петров) – Остап Бендер
„Чучулигата“ (Жан Ануи) – 
инквизиторът
„Ромео и Жулиета“ (Уилям 
Шекспир) – Меркуцио
„Суматоха“ (Йордан 
Радичков)
„Призраци“ (Хенрих Ибсен) – 
пастор Мендерс
„Вишнева градина“ (Антон 
Чехов) – Фирс
„Римска баня“ (Станислав 
Стратиев) – художника
„Любов необяснима“ (Недялко 
Йорданов) – адвоката

Телевизионен театър
„… И компания“ (1971) 
(Йордан Радичков)
„12 стола“ (1969) (Илф и 
Петров) – Остап Бендер
„Недорасъл“ (1969) (Денис 
Иванович Фонвизин)

Филмография
1988 „Ловци в Мексиканска-
та прерия: Бенито Хуарез“ 
– (Präriejäger in Mexiko: Benito 
Juarez)
„Ловци в прериите на 
Мексико: Бенито Хаурез“ – 2 
заглавие ГДР
1988 „Ловци в Мексиканска-
та прерия: Лешоядовият 
клюн“– (Präriejäger in Mexiko: 
Geierschnabel)
„Ловци в прериите на 
Мексико: Лешоядовият 
клюн“ – 2 заглавие ГДР
1987 „Фридолин“ – (Fridolin) 
ГДР Нико Балтаков

1985 „Нощем с белите коне“
1984“Не знам, не чух, не 
видях“ – свидетел от блока
1982 „Почти ревизия“ – Ва-
сил, бащата
1982 „Николо Паганини“ – 
(„Никколо Паганини“) СССР / 
България
1978 „Топло“ – директорът 
на затвора
1978Amor holt sich nasse Füße 
ГДР Амор Николаев
1977 „Баш майсторът на 
море“ главният счетоводител
1976 „Лебед“
1973 „Бягство в 
Ропотамо“„Пантерата“
1970 „Кит“ 9 Попов, 
вторият заместник
1969 – 1971 „На всеки 
километър“ – майор Вайс (в 
3-та серия: „Пеещият 
часовник“, 4-та серия: 
„Трите удивителни“, 5-а 
серия: „Насрещни влакове“)
1968 „Бялата стая“ – докто-
рът
1967 „С дъх на бадеми“ – сле-
дователят
1965 „Старинната монета“ 
България / ГДР фелдшера 
Канев
1964 „Невероятна история“ 
– адвокатът Егаров
1964 „Приключение в 
полунощ“ – капитан Ковачев
1962 „Златният зъб“ 
полковникът
1962 „Царска милост“ – Сто-
ян войвода
1961 „Нощта срещу 13-и“ – 
следователят Митев
1961 „Краят на пътя“ – опе-
раторът
1961 „Призори“ – бай Георги
1960 „Хитър Петър“ – игуме-
нът Калистрат
1959 „Пътища“ – директо-
рът (в новелата „Пътят 
минава през Беловир“)
1958 „Законът на морето“ – 
Гец
1956 „Ребро Адамово“ – Адам
1956 „Точка първа“ – радиоко-
ментатор
1954 „Септемврийци“ – капи-
тан Радев
1954 „Песен за човека“

На една сцена с магнетичния Апостол Карамитев

С поклон и уважение към благодарната публика

На снимачната площадка

В спектакъл на Бургаския театър с актрисите Ивана Джеджева  
и Сашка Братанова

В ролята на 
майор Вайс от
телевизионна-

та поредица 
„На всеки 

километър“ с 
А. Спасова

ФОТО: ДА – БУРГАС
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Исторически успех на баскетболния „Черноморец“ 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Почти половин век. 
Толкова време мина, за да 
има баскетболът в Бургас 
голям успех отново. След 
49 години „Черноморец“ 
спечели Купата на България.

Момчетата на треньо-
ра Васил Евтимов буквално 
размазаха съперника си от 
„Спартак“ (Плевен), за да 
се стигне до убедителната 
победа с 86:62, като през 
целия мач не оставиха и 
грам възможност за про-
тивника си и доминираха 
срещата. Такава огромна 
разлика в резултат на 
финал не е имало в послед-
ните 20 години. 

Турнирът за Купата на 
България се проведе в зала 
„Арена Бургас“, където 
местните баскетболисти 
имаха предимството, тъй 
като близо 3000 души, 

много от тях бургазлии, 
подкрепяха „Черноморец“ 
в трите дни от турнира. 

Герой за „акулите“ оп-

ределено бе Алекс Уандие, 
който класира тима си на 
финал. Също така той бе 
и най-резултатният играч 

в последния мач, доприна-
сяйки за трофея с 18 точ-
ки. 13 наниза Травис Макко-
нико, а по 10 записаха Шон 
Смит и Андрей Иванов. 

За „Спартак“ най-много 
точки реализира Родни 
Първис – 16.

„Щастлив съм и горд, че 
видях това с очите си! 
Поздравления за менидж-
мънта, треньора, играчите, 
за всеки служител на „Чер-
номорец“, както и за емо-
ционалната бургаска пуб-
лика! Баскетболната и 
волейболната купа са 
притежание на бургаски 
отбори в една година. Не 
знам това да се е случвало 
и преди, затова нека се 
насладим на момента! Бур-
гас води, другите го след-
ват!“, заяви кметът Ди-
митър Николов, който 
изгледа историческия 
триумф от трибуните на 
зала „Арена Бургас“.

Гордост. Купата на България отново е в Бургас след 49 години

След като в началото на 
годината волейболният 
клуб „Дея“ получи от 
Общината финансова 
премия в размер на 20 000 
лева за спечелването на 
Купата на България, 
кметът Николов предлага 
същото и за баскетболния 
„Черноморец“. Предстои 
своята дума да кажат и 
общинските съветници.
Само преди два дни, на 17 
март, баскетболен клуб „Чер-
номорец“ постигна истори-

чески успех, след като 
спечели по безапелационен 
начин Купата на България 
при мъжете. Това не се беше 
случвало от 1975 г.
Финансовата премия от 
20 000 лева ще е жест на 
благодарност за положения 
труд от спортисти, 
треньори и ръководството 
на клуба, както и за 
прекрасните емоции, които 
„Черноморец“ предизвика с 
изявите си у всички 
бургазлии, обичащи спорта.

Кметът Николов предлага премия 
от 20 000 лева за триумфа

ИНТЕРВЮ НА  
ГЕОРГИ РУСИНОВ

– Г-н Евтимов, след 49 
години „Черноморец“ от-
ново спечели Купата на 
България! Как се чувства-
те след този исторически 
триумф?

– Първо искам да благо-
даря на всички фенове, 
които бяха верни на клуба 
в тези 3 дни. Всички те, 
които пристигнаха в залата 
да ни подкрепят и за трите 
мача. Искам специално да им 
благодаря, защото без тях 
това нямаше да бъде въз-
можно. От друга страна, 
много се радвам, че успяхме 
да спечелим този трофей 
след 49 години, откакто е 
спечелена последната Купа 
на България в Бургас. Мисля, 
че вървим напред, с всяка 
година надграждаме. Трудът, 
който полагаме, наистина 
се показва на терена. На 
играчите искам да кажа 
едно голямо браво за истин-
ската и мъжката игра, 
която показаха в тези три 

мача от турнира. 
– В първенството „аку-

лите“ също са водач. Ще 
гоните ли дубъл със спечел-
ването на титлата?

– Купата на България 
наистина е различен турнир, 
който се провежда в 3 дни, 
а в първенството битката 
ще бъде по-дълга. Остават 
още 7 мача до края на годи-
ната и след това започват 
плейофите. Искам макси-
мално да се концентрираме 
върху всеки мач и да излиза-
ме с желание за победа, за-
щото искаме да запазим 
нашето домакинско предим-
ство. Миналата година на 
финала разбрах като треньор 
колко е важно да играеш 
първите два мача от фина-
ла вкъщи. Така че това ни е 
една от основните цели 
тази година – да побежда-
ваме и да продължаваме да 
сме лидери в първенството. 
Както казах, да си домакин 
на финал е от огромно зна-
чение.

– Чия подкрепа е важна 
за успехите на отбора?

– Искам да благодаря на 
нашия кмет Димитър Ни-
колов, на нашия собственик 
Ивайло Славов и неговия син 
Марко Славов. Тези хора 
заслужават също толкова 
много този успех с труда, 
който полагат и за вярата, 
която имат към нас и най-
вече към мен, за да мога да 
водя този отбор – „Черно-
морец“. Затова сме им 
благодарни и ще продължа-
ваме да ги радваме с мъжка 
и здрава игра на терена. 

– Влизате в един много 
важен етап от надпрева-
рата в първенството. 
Предполагам, на играчите 
ще кажете да се съсредо-
точат максимално след 
еуфорията от спечелване-
то на Купата на България?

– Да, аз им дадох почивка 
до сряда вечерта, тъй като 
три дена преди това играха 
един след друг, а това са 
много усилия. Това, че след-
ващият ни мач е последен 
от кръга, ще ни помогне 
изключително много, защо-
то ще ни даде два дни по-

вече почивка. Това е госту-
ване срещу „Балкан“ в 
Ботевград в понеделник. 
Имаме време да се подготвим, 
защото там няма да ни е 
лесно въобще. 

– Какво ще пожелаете 
на феновете на баскетбо-
ла?

– Надявам се да продъл-
жават да ни подкрепят, 
защото наистина оценява-
ме тяхното присъствие в 
залата и атмосферата, 
която създават. Надявам се 
сега зала „Бойчо Брънзов“ да 
не се окаже много малка за 
феновете, защото съм си-
гурен, че с това, което по-
стигнахме интересът на 
хората ще се увеличи. Нас 
в Бургас това само трябва 
да ни радва. Надявам се, че 
ще ги видим още в следващия 
домакински мач, който е 
срещу „Спартак“ (Плевен). 
Ще покажем купата на хо-
рата, които не са могли да 
дойдат на финала. Продъл-
жаваме напред с идеята, 
както казахте, да направим 
дубъл! Защо не?

Васил Евтимов, старши треньор: Продължаваме напред за дубъла

Васил Евтимов             ФОТО: КРАСИ ВЕСЕЛИНОВА

Кметът Димитър Николов изгледа успеха на „Черноморец“ 
от първия ред           ФОТО: КРАСИ ВЕСЕЛИНОВА

Бургаските 
баскетболи-
сти премазаха 
съперника си 
от Плевен 
с 86:62
ФОТО: КРАСИ 
ВЕСЕЛИНОВА

След близо половин век „акулите“ добавиха трета Купа на България във витрината си
ФОТО: КРАСИ ВЕСЕЛИНОВА
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ОБЩИНА ЦАРЕВО

ПОКАНА ЗА ОБЩЕСТВЕНО ОБСЪЖДАНЕ  
ЗА НАМЕРЕНИЕ ЗА ПОЕМАНЕ НА ДЪЛГОСРОЧЕН ДЪЛГ 

НА ОБЩИНА ЦАРЕВО

На основание чл. 15, ал. 1 от Закона за Общинския дълг 
и чл. 58 от Наредба за условията и реда за съставяне на 
тригодишна бюджетна прогноза за местните дейности и за 
съставяне, обсъждане, приемане, изпълнение и отчитане 
на общинския бюджет на Община Царево, Кметът на Об-
щина Царево отправя покана към местната общност, жи-
телите на общината, представители на бизнеса, НПО и 
цялата общественост за публично обсъждане на намере-
нието на Община Царево да поеме дългосрочен дълг. 

Предназначение: 
Рефинансиране на съществуващ дълг и осигуряване на 

финансиране за следните инвестиционни обекти: 
1. Обект „Преустройство на незавършена сграда с 

идентификатор 48619.504.114.1 в медицински център в 
УПИ I в кв. 65 с идентификатор 48619.504.114 по КККР на 
гр. Царево и благоустрояване на дворното пространство и 
открит паркинг“. 

2. Обект „Ремонт и благоустрояване на дворно прос-
транство на ДГ „Делфинче“, гр. Ахтопол“; 

3.Обект „Монтаж на котел и цистерна за гориво към 
отоплителна система на ОУ „Св. Св. Кирил и Методий“, гр. 
Ахтопол“; 

4. Обект „Ремонт на физкултурен салон към ОУ „Св. Св. 
Кирил и Методий“, гр. Ахтопол и спортно игрище“; 

5. Обект „Изграждане на пристройка /физкултурен салон/ 
към съществуваща сграда на ДГ “Ален мак“ гр. Царево. 

Очаквани резултати: 
1. Модернизиране на здравна инфраструктура за бол-

нична помощ в община Царево. Създаване на модерна 
сграда за Медицински център за активно лечение на боле-
сти, която да гарантира адекватно комплексно лечение и 
грижа за общността по основни специалности, засягащи 
здравето. Новият Медицински център ще подобри качест-
вото на предоставяните здравни услуги в общността, от 
които имат нужда не само местните жители, но и гостите 
на общината. 

2. Подобряване на инфраструктурата за предоставяне 
качествено предучилищно и училищно образование в град 
Царево и град Ахтопол, както и на условията за предоста-
вяне на образователни грижи в ранна детска възраст и 
подрастващото поколение в училището. Цялостното обно-
вяване на обектите ще доведе до по-качествена среда за 
образование и повече възможности за спорт и занимания 
в свободното време за децата и учениците. 

Начин на финансиране: 
Ефективното управление на публичните финанси изис-

ква гъвкавост при използване на всички източници на 
финансиране. Дълговото финансиране, като източник на 
средства за Община Царево се прилага след оценка на 
социалната значимост на проекта, възвращаемостта на 
инвестициите, очакваните приходи, показателите по Зако-
на за публичните финанси и разпоредбите на Закона за 
общинския дълг. 

Община Царево предвижда да изтегли дългосрочен 
инвестиционен дълг, поет с договор за общински заем 
при следните изисквания по ЗОД: 

Параметри на дълга: 
• Максимален размер на дългосрочен дълг – до  

8 000 000 лева; 
• Валута на дълга – лева; 
• Вид на дълга - дългосрочен инвестиционен, поет с 

договор за общински заем; 
• Цел на кредита: 
– За рефинансиране на съществуващ дълг – окончател-

но погасяване на останалата неиздължена част от кредита 
на общината; 

– За финансиране на инвестиционни проекти в полза 
на местната общност. 

• Начин на обезпечаване – залог върху настоящи и 
бъдещи парични вземания, представляващи настоящи и 
бъдещи приходи на община Царево по чл. 45, ал. 1, т. 1, 
букви от „а“ до „ж“ от Закон за публичните финанси и 
бюджетните взаимоотношения на община Царево по чл. 
52, ал. 1, т.1, буква „б“ от Закона за публичните финанси, 
постъпващи по банкова сметка, вземанията за налично-
стите по която, настоящи и бъдещи, също са обект на 
особен залог; 

• Начини и срок за усвояване на кредита – до 24 ме-
сеца, считано от датата на подписване на договора за 
кредит на траншове; 

• Условия за погасяване – ежемесечни лихвени пла-
щания и погасителни вноски по главница, след изтичане 
на гратисния период; 

• Погасителен план за главницата – съобразно специ-
фичните нужди и изсквания на общината; 

• Срок за погасяване – 10 години, считано от датата на 
подписване на договора за кредит; 

• Източници за погасяване на главницата – от собст-
вени бюджетни средства; 

• Максимален лихвен процент – фиксиран или плаващ 
лихвен процент, съгласно определените условия и ред за 
провеждане на процедура за избор на финансова инсти-
туция от ОбС – Царево; 

• Такси, комисиони, наказателни лихви, неустойки и 
разноски по кредита – съгласно ценовата политика на 
финансовата институция. 

Публичното обсъждане ще се проведе на 28.03.2024 
от 17:30 часа в лекционната зала на читалище „Георги 
Кондолов-1914“, гр. Царево. 

Коментари, въпроси и предложения във връзка с про-
ектите, за който Община Царево има намерение да поеме 
дългосрочен дълг могат да се изпращат преди обсъждане-
то по електронен път на официалната електронна поща на 
общината: tsarevo@gmail.com, както и писмено чрез де-
ловодството на Община Царево на адрес гр. Царево, ул. 
„Хан Аспарух“ № 36

 
 

 
 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 
 
 

 
 

 
 

 
 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

 

 

 

 
 

 

 
 
 
 

 
 

 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

 

 

 

 
 

 

 
 
 
 

 
 

П О К А Н А

ТПК „КОЛЕКТИВЕН ТРУД „ -БУРГАС свиква 84 годишно отчетно събра-
ние на 05.04.2024г. от 8.30 ч. 

Място на провеждане – на адреса на управление на кооперацията:  
гр. Бургас ул. Александровска №53 ет.4

ДНЕВЕН РЕД :
1.Отчет на Управителния съвет за дейността му през 2023г. 
2. Приемане на Годишния финансов отчет за 2023г. 
3. Заключение на Контролния съвет по отчета на Управителния съвет 

и отчет за дейността на КС през 2023г. 
4. Отчет на Комисията за социална дейност през 2023г.

П О К А Н А

УС на ЗК „АЛЕКСАНДЪР СТАМБОЛИЙСКИ“ с.Сигмен, област Бургас по-
канва своите член-кооператори да присъстват на Редовно Общо Събрание, 
което ще се проведе на 12.04.2024г. в Стопански двор на ЗК „АЛЕКСАНДЪР 
СТАМБОЛИЙСКИ“, с.Сигмен от 09.00ч. при следния 

ДНЕВЕН РЕД:
1. Приемане на нови член-кооператори и освобождаване на стари 

член-кооператори.
2. Промени в Устава на кооперацията.
3. Отчет на Управителен съвет и отчет на Контролен съвет.
4. Приемане на годишен финансов отчет и отчет за дейността за 2023г. 

и вземане на решение за вписване на годишен финансов отчет 2023г.
5. Разни.   
При липса на кворум събранието ще се проведе на същия ден 12.04.2024г. 

от 10.00ч. Ще има осигурен транспорт от Автогара Карнобат. 

От Ръководството

П О К А Н А
На основание чл.26 ал.1 от Устава на ЗК „Напредък“ с. Козаре, обл. 

Бургас УС с решение на заседание от 29.02.2024г. с Протокол № 61 свик-
ва ГОДИШНО ОТЧЕТНО СЪБРАНИЕ на 20.04.2024г. от 9.30 часа в гр. 
Карнобат в Ритуалната зала при следния 

Д Н Е В Е Н   Р Е Д:
1. Утвърждаване решение на УС за приемане на член кооператори. 
 Докл. Я.Стоев
2. Годишен отчет за дейността на УС на кооперацията за 2023 г. 
 Докл. Я.Стоев
3. Годишен финансов отчет на кооперацията за 2023 г. Докл. В. Ташева
4. Отчет за дейността на Контролния съвет за 2023 г.  Докл. С.Димитрова
5. Вземане на решение за разпореждане с недвижими имоти на коопе-

рацията.  Докл. Я.Стоев
6. Утвърждаване условията за арендуване на земята. Докл. Я.Стоев
Ако не се явят необходимия брой членове, събранието се провежда 1 

час по късно, независимо от броя на присъстващите, съгласно чл.17 ал.2 
от Закона за кооперациите.

От Управителния съвет

П О К А Н А
Управителният съвет на сдружение ловно рибарско дружество „СОКОЛ 

2001“ град Малко Търново , на основание чл.25 ал.3 от Устава на сдруже-
нието свиква общо отчетно събрание с избраните делегати членове от 
сдружението на 26.04.2024г. от 17.00 часа в голямата зала на читалище 
„Просвета“ град Малко Търново при следния дневен ред: 

1.Отчет за дейността на УС на сдружението за периода март 2023г. март 
2024г. 

2.Отчет за дейността на КС по дейността на сдружението за периода 
март 2023г. март 2024г.

3.Финансов отчет за ловен сезон 2023г. – 2024г. и бизнес план 2024г.-
2025г. 

4.Разглеждане на годишен финансов отчет за 2023г..
5.Приемане на годишен финансов отчет за 2023г.
6.Приемане отчетите на УС и КС и освобождаване на Председателя на 

УС и КС от отговорност.
7.Приемане на нови членове и освобождаване.
8.Определяне размера на чл. внос за 2025г. и встъпителния за ловен 

сезон 2024г / 2025г.
ПРЕДСЕДАТЕЛ НА УС НА СЛРД „СОКОЛ 2001”
Р. ДЕРМЕНДЖИЕВ

ОБЯВА

Валери Емилов Уручев обевява 
инвестиционно намерение за из-
граждане на 2бр. Вилни сгради в 
УПИ XIV - 336 в ПИ с идентифика-
тор 57491.19.336, местност Лаха-
на, гр.Поморие,  общ.Поморие, 
област Бургаска

За реклама: 
056 825 435, 0878 424 698
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СТРАТЕГИЯ
ЗА УПРАВЛЕНИЕ НА ОБЩИНСКАТА СОБСТВЕНОСТ

НА ОБЩИНА ПРИМОРСКО ЗА ПЕРИОДА 2024 – 2027 г.
ПРИЕТА С РЕШЕНИЕ №40/15.02.2024 г. НА 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – ПРИМОРСКО

„Общината има право на собственост, която използва в интерес на терито-
риалната общност.” чл.140 от Конституцията на Република България

І. ОБЩИ ПОЛОЖЕНИЯ

Конституцията на Република България от 1991 година за пръв път раздели общо-
държавната собственост на държавна, общинска и частна собственост. 

Придобиването, управлението и разпореждането с общинско имущество е регламен-
тирано със Закона за общинска собственост (ЗОС), приет на 01.06.1996 година. 

Конкретните правомощия на кмета на общината и кмета на кметството по придо-
биването, управлението и разпореждането с общинско имущество са регламентирани 
с Наредба за реда за придобиване, управление и разпореждане с общинско имущество, 
нова приета с Решение №286/30.11.2021г на Общински съвет – Приморско 

Съгласно разпоредбите на ЗОС, имотите и вещите общинска собственост се упра-
вляват в интерес на населението на общината, с грижата на добър стопанин, съобраз-
но предназначението и нуждите, за които са предоставени. 

Стратегията за управление на общинската собственост на Община Приморско за 
периода 2024-2027 г. е разработена в съответствие с изискванията на чл.8 ал.8 от 
ЗОС, на база анализ на резултатите от управлението и разпореждането с общинската 
собственост. 

Разработването на настоящата стратегия е продиктувано не само от нормативните 
изисквания, но и от необходимостта за усъвършенстване на плановата дейност на 
общински съвет и общинска администрация, като основа за разработване на годишни 
програми за управление и разпореждането с недвижимите имоти, отчитане на настъ-
пили промени и нови приоритети на общинското развитие, при разработването на 
проектите за годишните бюджети на общината, както и при кандидатстване по между-
народни програми, проекти и споразумения за ефективно и рационално управление 
на общинската собственост. 

Ефективното и планирано управление е предпоставка за успешното реализиране 
политиката на общината във всички сфери. 

Общинската собственост е публична и частна. 
Имотите – публична общинска собственост се групират в три групи: 
– имоти, предназначени да обслужват функционирането на органите на местното 

самоуправление и местната администрация; 
– имотите, предназначени за трайно задоволяване на обществените потребности 

от общинско значение; 
– имоти и вещи, определени със закон. 

Публична общинска собственост са: 
– местни пътища, улици, площади, обществени паркинги и зелени площи; 
– сградите с административно, здравно, образователно, културно и спортно пред-

назначение; 
– линейни мрежи от техническата инфраструктура в частта, обслужваща терито-

рията на общината; 
– общински земеделски земи – пасищата и мерите; 
Съгласно чл.3, ал.3 от ЗОС, всички останали движими и недвижими вещи на общи-

ната, включително и плодовете от вещите – публична общинска собственост, пред-
ставляват частна общинска собственост.

Частна общинска собственост са: 
– общински сгради, поземлени имоти и урегулирани поземлени имоти; 
– общински жилища, ателиета и гаражи;
– общински земеделски земи и гори.
Общината се разпорежда с недвижимите имоти и движимите вещи – частна общин-

ска собственост, чрез: 
– продажба; 
– замяна; 
– дарение; 
– делба; 
– възмездно или безвъзмездно учредяване на ограничени вещни права; 
– по друг начин, определен в закон. 
Обектите – публична общинска собственост не могат да се отчуждават и да се 

придобиват по давност. 
Възможна е промяна на правния режим на общинската собственост чрез преобра-

зуването й от обект – публична общинска собственост в обект – частна общинска 
собственост и обратно. 

Имотите и вещите – публична общинска собственост, които са престанали да за-
доволяват обществени потребности от местно значение и да не изпълняват функции-
те на органите на местното самоуправление и местната администрация, могат да бъдат 
трансформирани и да се обявят за частна общинска собственост, след решение на 
Общински съвет – Приморско. 

Имотите – публична и частна общинска собственост, подлежат на актуване. 
За временни постройки, обществени паркинги, зелени площи, местни пътища, 

улици, площади и други линейни обекти на техническата инфраструктура и съоръже-
нията към нея не се съставят актове за общинска собственост, освен ако в специален 
закон е предвидено друго. 

След съставянето на всеки акт за общинска собственост, данните и обстоятелства-
та, констатирани в него, се вписват в зависимост от характера на собствеността в 
главния регистър за публичната общинска собственост или в главния регистър за 
частната общинска собственост. 

Регистрите за общинските имоти са общодостъпни и всеки може да иска справка 
по тях, по ред определен в Наредбата за реда за придобиване, управление и разпо-
реждане с общинско имущество.

ІІ. ОБХВАТ И СТРУКТУРА НА СТРАТЕГИЯТА

1. Обхват 
Настоящата Стратегия за управление и разпореждане с общинска собственост 

обхваща периода 2024 – 2027 година. 
Предмет на стратегията са застроените и незастроени имоти – частна общинска 

собственост, в това число и жилищните имоти. 
Стратегията не разглежда: 
– собствеността, включена в капитала на търговски дружества; 
– сградите – публична общинска собственост, представляващи детски заведения, 

училища, читалища, музеи и други, които са предоставени на организации и юридиче-
ски лица по силата на специални закони; 

– имотите и вещите – публична общинска собственост, предназначени да обслуж-
ват функционирането на органите на местното самоуправление и местната админи-
страция; 

– имотите, предназначени за трайно задоволяване на обществените потребности от 
общинско значение (улици, площади, пазари и други обществени територии). 

С имотите и вещите – публична общинска собственост, които са извън обхвата на 
стратегията не могат да се извършват разпоредителни действия.

2. Структура на стратегията
Характерът и спецификата от отделните видове собственост предполагат конкрет-

ните цели, принципи, политики и задачи /приоритети/ за всеки от тях да бъдат изве-
дени самостоятелно. 

Формулирането на стратегията при управлението на всеки вид собственост трябва 
да се основава на: 

1. идентифициране на обема собственост; 
2. анализ на състоянието към момента, включително: 
– рискове и слаби страни при управлението; 
– плюсове и възможности за развитие на потенциала. 
3. политики и конкретни задачи /приоритети/.

ІІІ. ПРИНЦИПИ И ЦЕЛИ ПРИ ПРИДОБИВАНЕ, УПРАВЛЕНИЕ И  
РАЗПОРЕЖДАНЕ С ОБЩИНСКА СОБСТВЕНОСТ

Управлението на общинската собственост включва в себе си използване, поддръж-
ка, ремонт, опазване на общинската собственост и разпореждане с нея. 

1. Принципи при придобиване, управление и разпореждане с общинската 
собственост: 

1.1 Законосъобразност: 
Общинският съвет и Кметът на общината действат в рамките на правомощията си, 

установени от закона и подзаконовите нормативни актове. 
Актовете за придобиване, управление и разпореждане с общинско имущество се 

издават за целите, на основанията и по реда предвиден в закона. 
1.2.Защита на обществения интерес: 
При упражняване на правомощията си по придобиване, управление и разпорежда-

не с общинско имущество органите приоритетно следят за защита на обществения 
интерес. Имотите и вещите – общинска собственост, се управляват в интерес на на-
селението на общината, с грижата на добър стопанин, съобразно предназначението 
и нуждите, за които са предоставени. 

1.3. Публичност: 
При придобиване, управление и разпореждане с общинско имущество органите са 

длъжни да осигуряват откритост, достоверност и пълнота на информацията в рамките 
на закона. 

1.4. Целесъобразност: 
Органите са длъжни да вземат решение за придобиване на общинска собственост 

по целесъобразност, при спазване на закона и установените в тази стратегия принци-
пи, цели и приоритети. Същият принцип се спазва и при управление и разпореждане 

с общинско имущество. 
1.5. Състезателност при разпореждането: 
Разпореждането с общинско имущество се извършва след провеждането на пуб-

личен търг или публично оповестен конкурс по ред и начин определени в наредбата 
по чл.8 ал.2 от ЗОС. 

1.6. Етапи на управлението на общинската собственост като процес. 
1.7. Формулиране на политика за развитие на общината. 
Политиката за развитие се основава и върху приетите устройствени планове на 

населените места от общината. Изпълнението на тази политика се осъществява чрез 
изготвяне и приемане от общинския съвет на система от постоянни правила и норми, 
чрез разпределяне на компетенциите за вземане на конкретни управленски решения. 

1.8. Финансови аспекти на управлението на общинската собственост. 
Предварителният финансов анализ задължително трябва да се изготвя, за да се 

избере оптимално управленско решение, съобразено и с приетата политика на об-
щината. Финансовият анализ предпоставя избор не само на оптималния способ за 
управление или разпореждане с общинската собственост, но и подходящия метод. 
Финансовият анализ е необходим при: 

– придобиване на общинска собственост; 
– разпореждане с общинска собственост; 
– управление на общинската собственост. 
Управлението на общинската собственост е важен инструмент за осъществяване 

политиката в общината – икономическа, социална, екологична. 
Придобиването, управлението и разпореждането с имуществото – собственост на 

Община Приморско, се извършва под общото ръководство и контрол на Общински 
съвет в интерес на населението на общината, в съответствие от една страна с разпо-
редбите на законите и от друга с нормативната уредба на община Приморско – На-
редбата за реда за придобиване, управление и разпореждане с имоти и вещи-общин-
ска собственост, Наредбата за условията и реда за установяване на жилищни нужди 
и за настаняване под наем на общински жилища, както и на останалите законови и 
подзаконови и вътрешни нормативни актове.

Главна цел: 
ПОВИШАВАНЕ НА ИНВЕСТИЦИОННИЯ ПОТЕНЦИАЛ НА ОБЩИНАТА И ЗАЩИТА НА 

ОБЩЕСТВЕНИЯ ИНТЕРЕС, ЧРЕЗ ЕФЕКТИВНО, ЕФИКАСНО И ПРОЗРАЧНО УПРАВЛЕНИЕ 
НА ОБЩИНСКАТА СОБСТВЕНОСТ 

Стратегически цели: 

2. Основни цели:
2.1. Интегрирано, икономически и целесъобразно управление и разпореждане с 

общинското имущество с цел осигуряване на устойчиво развитие на общината, подо-
бряване на селищната среда, създаване на условия за бизнес, образование, култура, 
спорт, отдих, туризъм, решаване на демографските проблеми и повишаване сигурнос-
тта на територията.

2.2. Опазване и подобряване на екологичната среда.
2.3. Пълно идентифициране на обема общинска собственост.
2.4. Гарантиране на ефективно управление и повишаване на приходите от стопа-

нисването на общинската собственост.
2.5. Гарантиране на оптимално задоволяване на нуждите на администрацията и 

звената на бюджетна издръжка от общинска собственост включително сграден фонд 
и обслужващи вещи.

2.6. Оптимизиране, подобряване и разширяване на общинската инфраструктура и 
сграден фонд.

2.7. Попълване на кадастрални планове и карти и вкарване на имоти в регулация 
на населените места на територията на Общината; 

2.8. Придобиване на общинска собственост, която може да носи собствени при-
ходи в общинския бюджет през следващите години. 

Осигуряването и постигането на предходните цели гарантират поддържането на 
общинската собственост в оптимален обем, структура и при оптимално управление, 
като гарант за осигуряване на устойчиво развитие на общината като цяло.

3. Анализ на състоянието на общинската собственост. Рискове и слаби страни. 
Структурата на общинската собственост е ясно диференцирана в  Закона за об-

щинската собственост. Броят на застроените и незастроени имоти и обектите, за 
които се съставят актове за публична или частна общинска собственост е изключи-
телно динамична величина, поради редица причини – промени в подробните устрой-
ствени планове, одобрените кадастрални карти, сделките по разпореждане и придо-
биване на имоти, инвентаризация на собствеността, продължаващи реституционни 
процеси. Във връзка с влезлите в сила кадастрални карти и в съответствие с изисква-
нията на Закона за общинската собственост, се съставят нови актове за общинска 
собственост за имотите, с техните нови идентификатори, граници, начин на трайно 
ползване и характеристики. Активно се работи по съставяне на актове за общинска 
собственост за земеделски имоти – пасище, мери, гори, ливади и ниви.

Характерът и спецификата на отделните видове собственост предполагат конкрет-
ните политики при управлението и разпореждането с тях да бъдат самостоятелно 
определени.

• НЕЗАСТРОЕНИ ТЕРЕНИ
Основният ресурс на Община Приморско по отношение на незастроени терени, 

отредени за жилищно строителство или за КОО е в гр. Приморско, СО „Узунджата” – гр. 
Приморско, с. Ново Паничарево, с. Веселие и с. Писменово.

Трудности в управлението на незастроените терени създава липсата на общ устрой-
ствен план, неприключилия процес на идентификация на собствеността, липсата на 
изградена инфраструктура, много непълноти и неточности в кадастралните карти, 
които поетапно се отстраняват, но това води до забавяне на процеса.

Установяването и актуването на общинската собственост, регламентирано с при-
емането на Закона за общинската собственост през 1996г., се оказа дълъг процес, 
съпроводен в много случаи с тромави процедури. /необходимостта от т.нареченото 
деактуване, съсобственост върху недвижими имоти между общината и физически 
лица, съдебни спорове за реституционни претенции и др./ С последните промени в 
Закона за общинска собственост отпадна деактуването, като част от процедурата по 
актуване на общински имоти. От една страна това оптимизира процеса, но възниква 
риска областната управа да откаже да отпише държавния имот, за който вече е със-
тавен акта за общинска собственост.

Дейността по издирване и проучаване на имоти, за които има основание да бъдат 
актувани за общинска собственост е незавършен процес, който продължава.

Рискове и слаби страни
– неприключил и бавен процес на идентификация, деактуване и актуване на общин-

ски имоти;
– риск от грешни в стратегически план решения за разпореждане;
– риск от намаляване на общинската собственост в резултат на съдебни спорове 

и обезщетения;
– използване на външни специалисти (архитекти, геолози, оценители и пр.), които 

забавят процеса на подготовка на имотите за осъществяване на разпореждането;

Плюсове и възможности
– Увеличаване на общинската собственост, чрез проучване и актуване на нови 

имоти; 
– освобождаване от имоти, които общината не е в състояние да поддържа;
– прекратяване на съсобствеността чрез продажбата на частта на общината, изку-

пуване частта на съсобствениците или замяна; – възможност за формиране на 
собствени приходи в общинския бюджет;

• ЗАСТРОЕНИ НЕЖИЛИЩНИ ИМОТИ
След влизане в сила на Закона за общинската собственост, приоритетно са отпи-

сани от актовите книги за държавна собственост и са съставени актове за общинска 
собственост на застроените имоти, които представляват административни сгради, 
училища, детски градини, читалища, здравни заведения, жилища и др.

В общински имоти са настанени териториални структури на държавни институции 
– Агенция за социално подпомагане, Общинска служба „Земеделие” Приморско – 
Царево, Районна служба „Пожарна безопасност и защита на населението” гр. При-
морско и РУ на МВР – Приморско, които по закон не заплащат наем.

Свободните нежилищни имоти, които не са необходими за дейността на община 
Приморско и на звена на бюджетна издръжка, могат да се отдават под наем или 
продават.

Забелязва се трайна липса на интерес към сгради и части от сгради на територия-
та на общината. Някои от обектите се нуждаят от основен ремонт, от ремонти на по-
криви и укрепване. 

При анализа на възможностите за разпореждане с общинска собственост се от-
крояват следните:

Рискове и слаби страни
– лошо състояние на част от обектите и недостиг на средства за поддръжка и 

опазване на собствеността;
– наличие на обекти, към които липсва интерес за наемане и ползване; 
– риск от намаляване на приходите от отдаване под наем поради отказ на наема-

телите и поради неплащане на наемната цена;
– недостиг на сгради за обществено-обслужващи и клубни дейности.

Плюсове и възможности
– оптимизиране процеса на управление; 
– мерки за стимулиране интереса на гражданите;
– осигуряване на средства от евро-фондовете и други финансови инструменти за 

– подобряване състоянието на имотите и сградите за обществено-обслужващи и 
клубни дейности.

Направеният анализ предполага реализирането на следните:

Мерки 
– да се предвидят в НРПУРИВОС и решенията на Общински съвет за управление, 

възможности за стимулиране интереса на гражданите към обектите;
– да се изготвят финансово-икономически анализи за разходите по поддръжка на 

обектите и очакваните приходи, с оглед вземане на решение за управление или раз-
пореждане;

– кандидатстване по програми за осигуряване на средства от евро-фондовете за 
подобряване състоянието сградите и изграждане на нови сгради за обществено-об-
служващи и клубни дейности.

– да се преобразуват от публична общинска собственост в частна общинска соб-
ственост сгради, престанали да имат предназначението на публична собственост, с 
цел дългосрочното отдаване под наем или ползване;

• ЖИЛИЩНИ ИМОТИ
Община Приморско разполага с 25 броя жилища за настаняване на специалисти 

работещи на територията на общината. 
Дейността по управлението на жилищния фонд се определя от решенията на коми-

сията по чл.3 от Наредба за условията и реда за установяване на жилищни нужди на 
граждани за настаняване под наем на общински жилища, в чиито състав са включени 
и представители на общинския съвет. 

Община Приморско не притежава имоти, отредени за изграждане на социални 
жилища, в съответствие с промените в Закона за общинската собственост за устрой-
ване на лица с установени жилищни нужди. В предвид тежката икономическа криза 
интересът към тези имоти спада. Увеличава се броят на гражданите, желаещи да бъдат 
настанени в общински жилища.

Освен поддръжката, проблем при жилищата е събираемостта на наемите.

Изводи: 
– значителен процент остарял сграден фонд;
– липса на жилищен фонд за осъществяване на социални функции;
– нарастване на необходимите средства за основен ремонт и опазване на собстве-

ността;

Мерки: 
– Да се придобият от общината нови жилища, чрез различни практики (ново стро-

ителство, отстъпване право на строеж. срещу определен брой жилища). 
– Да се повиши събираемостта на приходите от наеми, като се спазват законовите 

изисквания /прекратяване на наемните правоотношения/.

• ОБЩИНСКИ ПОЗЕМЛЕН ФОНД
Със Закона за собствеността и ползването на земеделските земи, на общината се 

възстанови право на собственост върху земеделски земи във всички землища на те-
риторията й. Земята е възстановена разпокъсано в голям брой маломерни имоти.

С Протоколни решения № 1/28.10.2009 год. и № 1/22.01.2014 год. на комисия по 
чл.19, ал.2 от ЗСПЗЗ назначена от Областна дирекция „Земеделие” – гр.Бургас са 
определени и предадени с регистри земите по чл. 19 от ЗСПЗЗ (земеделската земя, 
останала след възстановяването на правата на собствениците). 

С влизане на Кадастралните карти през 2017г. на землищата на с.Писменово, с.
Ясна поляна и с.Ново Паничарево се започна идентификацията и съставянето на нови 
актове за общинска собственост на основание чл.59, ал.1 от ЗОС. 

Продължава процеса на установяване и идентификация на земеделски земи от 
остатъчния поземлен фонд, които не са възстановени на граждани и преминават в 
собственост на Община Приморско на основание чл.25 от ЗСПЗЗ.

С приемането на Общата селскостопанска политика на Европейския съюз се съз-
даде възможност за земеделските производители да кандидатстват по Схемата за 
единно плащане на площ и да получат финансово подпомагане за развитието на зе-
меделието и конкурентоспособността на земеделските стопани, с което се повиши 
интереса за ползването на земя от общинския поземлен фонд. 

В зависимост от начина на трайно ползване, управлението на земеделските земи 
от общинския поземлен фонд е чрез отдаване под наем. Бъдещата политика на общи-
ната следва да е в посока за дългосрочното отдаване под наем и аренда на земедел-
ските земи. Това ще даде сигурност на земеделските производители и ще доведе до 
поддържането им в добро екологично и земеделско състояние.

Силни страни и възможности:
– с влизането ни в Европейския съюз и стартиране на процеса на субсидиране на 

селскостопанското производство се увеличава възможността за реализиране на 
приходи;

– географското разположение, климатични и почвени условия, дават възможности 
за развитието на овощарство, лозарството, производство на технически култури, и 
животновъдството, което води до повишаване на интереса за ползване на общински 
земи;

– актуване на нови имоти; 
– стартиране процеса на комасация на земеделските земи ; 
– оптимизиране процеса на управление, чрез привличане на външни експерти и 

фирми; 
– възможност за промяна на предназначението на земеделски земи, разположе-

ни в близост до населените места и индустриалните зони. 
Рискове и слаби страни:
– земеделската земя е възстановената на многобройни парцели, разпокъсани, 

което намалява интереса към нея; 
– идентифицирането на всеки имот, е труден, бавен и изисква ангажиране на ин-

ституции извън структурата на общинската администрация.
– трудности при прекратяване на арендните договори при неизпълнение на задъл-

женията на арендаторите;
– законови и други ограничения при разпореждане с част от земеделските земи 

(пасища, мери, земи по чл.19 от ЗСПЗЗ). 

Направеният анализ предполага реализирането на следните политики и задачи:
– да се подготви, обезпечи и реализира програма за пълна идентификация на 

собствеността, за комасация и рекултивация на земите; 
– да се извърши преглед на поземлените имоти и промяна на предназначението 

на тези от тях, които имат инвестиционен потенциал; 
– да се привлекат външни експерти и фирми за оптимизиране на управлението на 

поземления фонд;

• ГРОБИЩНИ ПАРКОВЕ
В повечето населени места в община Приморско за гробищните паркове липсват 

ПУП и земята все още е земеделска. Недостатъчен е терена за гробищен парк в гр. 
Приморско, който се намира в регулацията на населеното място.

Изводи: 
– липсват ПУП за гробищните паркове
– в някои населени места гробищните паркове имат нужда от разширение 
– гр. Приморско има нужда от нов терен за гробищен парк

Мерки: 
– Да се разширят съществуващите гробищни паркове, там където е необходимо
– Да се изготвят ПУП за гробищните паркове
– Да се отреди нов терен за гробищен парк в гр. Приморско

ІV. ПРИОРИТЕТИ И МЕРКИ ЗА УПРАВЛЕНИЕ НА ОБЩИНСКАТА  
СОБСТВЕНОСТ НА ОБЩИНА ПРИМОРСКО

Приоритет 1. Оптимизиране управлението на общинската собственост и повиша-
ване на приходите. 

Мерки:
1. Разработване и приемане от Общинския съвет на годишна програма за управле-

ние и разпореждане с имоти-общинска собственост, след предварителен анализ и 
преценка на потребностите на общината, при ясна визия за целите, и очаквания ре-
зултат.

2. Обвързване на планирания размер на приходите в годишната програма за упра-
вление и разпореждане с общинските имоти с инвестиционните намерения на общи-
ната за съответната година.

3. Да продължи процеса на идентификация, доказване и придобиване на общинска 
собственост, която може да бъде източник на приходи в общинския бюджет през 
следващите години.

4. Изучаване и прилагане на добри практики в областта на публично-частното 
партньорство за реализиране на съвместни проекти в областта на собствеността.

5. Ежегодна актуализация на наемната цена в съотношение с наемните цени на 
свободния пазар и повишаване събираемостта на наемите. 

6. Упражняване на по-системен контрол върху събираемостта на приходите от 
наеми и предприемане своевременни мерки спрямо нередовните наематели. 

7. Осигуряване на необходимия финансов ресурс и ускоряване на процедурата по 
поправки на кадастралните планове. 

8. Анализ на необходимостта от придобиване на имоти за решаване на жилищни 
проблеми на граждани с установени жилищни нужди.

Приоритет 2. Подобряване състоянието на общинската собственост.
Мерки:
1. Приоритетно да се насочат усилията за изготвяне на проекти за максимално 

усвояване на средства от фондовете на Европейския съюз за подобряване състояние-
то на сградния фонд както и за строителство на нови сгради, ПСОВ, КПС, Реконструк-
ции на водопроводи и канализации и други. 

2. Подобряване състоянието на общинската инфраструктура, особено пътища, 
водопроводна мрежа, екология.

3. Модернизация на общинския жилищен фонд
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П Р О Г Р А М А
ЗА УПРАВЛЕНИЕ И РАЗПОРЕЖДАНЕ С ИМОТИ – 

СОБСТВЕНОСТ НА ОБЩИНА ПРИМОРСКО 
ЗА 2024 ГОДИНА

ПРИЕТА С РЕШЕНИЕ №41/15.02.2024 г. НА 
ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – ПРИМОРСКО

І. ОБЩИ ПОЛОЖЕНИЯ

Годишната програма за управление и разпореждане с имоти – общинска собстве-
ност е разработена на основание разпоредбите на чл.8, ал.9 от Закона за общинска-
та собственост, чл.6, ал.1 от Наредбата за реда за придобиване, управление и разпо-
реждане с имоти и вещи – общинска собственост, в изпълнение на Стратегията за 
управление на общинската собственост на Община Приморско за периода 2024 – 2027 
година.

Основният принцип при управлението и разпореждане с имоти общинска собстве-
ност трябва да е съобразен с чл.11 ал.1 от Закона за общинската собственост, къде-
то законово са регламентирани принципите за нейното управление, а именно “в ин-
терес на населението в общината, съобразно разпоредбите на закона и с грижата на 
добър стопанин”.

Придобиването, управлението и разпореждането с недвижими и движими имоти 
– собственост на общината се извършва под контрол на Общински съвет, съобразно 
разпоредбите на Наредбата за реда за придобиване, управление и разпореждане с 
имоти и вещи – общинска собственост на Общински съвет – Приморско. 

Програмата съдържа:
• Управление и разпореждане с имоти – общинска собственост;
• Описание на имотите обекти от първостепенно значение;
• Описание на имотите, които общината има намерение да предложи за продажба;
• Описание на имотите за прекратяване на съсобственост;
• Описание на имотите, които общината има намерение да предложи за учредява-

не на ограничени вещни права;
• Описание на имотите, определени за предоставяне под наем;
• Описание на имотите, които общината има намерение да придобие, чрез покупка;
• Прогноза за очакваните приходи и необходимите разходи, свързани с управле-

нието и разпореждането с имоти – общинска собственост. 

Посочените стойности в програмата са ориентировъчни и имат прогнозен ха-
рактер.

Програмата има отворен характер в своята реализация, позволяващ гъвкавост при 
нейното изпълнение и може да се актуализира през годината в зависимост от конкрет-
ните условия и нормативната уредба.

При изготвянето на прогнозата за очакваните приходи са отчетени негативните 
тенденциите на пазара на недвижимите имоти и понижения интерес на потенциалните 
инвеститори и е взет предвид факта, че за някои от имотите е възможно да няма ин-
терес за закупуване, като при осъществяване на сделки прогнозата ще бъде актуали-
зирана. 

ІІ. УПРАВЛЕНИЕ И РАЗПОРЕЖДАНЕ С ИМОТИ – ОБЩИНСКА СОБСТВЕНОСТ

С реализиране на разпоредителни сделки с имоти, частна общинска собственост, 
ще се изпълняват основните направления от стратегията и политиката на Община 
Приморско относно:

• осигуряване на устойчиво развитие на общината, създаване на условия за бизнес 
и привличане на физически и юридически лица с инвестиционни намерения;

• финансова обезпеченост инициативи на общината по оформяне инфраструкту-
рата, за социални дейности, за дейности в областта на здравеопазването, образова-
нието, културата и туризма; 

• възможност за насърчаване на частните инвестиции в строителството, поддър-
жането и управлението на обекти на техническата и социалната инфраструктура и в 
извършването на дейности от обществен интерес, във връзка със Закона за публично-
частното партньорство;

• създаване условия и подпомагане на малкия и средния бизнес, с цел създаване 
на нови работни места;

• подкрепа на жилищното строителство в града и желанието за създаване на 
собствен дом;

• обезпечаване съфинансиране по оперативни програми.

2.1. Продажба на недвижими имоти, частна общинска собственост съгласно 
чл.35, ал.1 от ЗОС, чрез публичен търг. 

№ Вид на имота Местонахождение АОС № Площ в 
кв. м.

1 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

гр. Приморско – 
ПИ с идентификатор 
58356.501.14 по КК и КР

4061 425 кв.м. 

2 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

гр. Приморско – 
ПИ с идентификатор
58356.501.679 по КК и КР

3463 360 м2

3 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

гр. Приморско – 
ПИ с идентификатор
58356.503.104 по КК и КР

2046 763 м2

4 Урегулиран поземлен 
имот, oтреден за ком-
плексно обществено 
обслужване 

гр. Приморско – 
ПИ с идентификатор
58356.503.512 по КК и КР

2850 2 153 м2

5 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

гр. Приморско, СО „Узунджа-
та” ПИ с идентификатор
58356.504.423 по КК и КР

3648 598 м2

6 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

гр. Приморско, СО „Узунджа-
та” ПИ с идентификатор
58356.504.134 по КК и КР

4046 428 м2

7 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

гр. Приморско, СО „Узунджа-
та” ПИ с идентификатор
58356.504.135 по КК и КР

4047 400 м2

8 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

гр. Приморско, СО „Узунджа-
та” ПИ с идентификатор
58356.505.14 по КК и КР

1224 850 м2

9 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

гр. Приморско, СО „Узунджа-
та” ПИ с идентификатор
58356.505.15 по КК и КР

1223 846 м2

10 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

гр. Приморско, СО „Узунджа-
та” ПИ с идентификатор
58356.505.343 по КК и КР

3464 361 м2

11 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

гр. Приморско, СО „Узунджа-
та” ПИ с идентификатор
58356.505.350 по КК и КР

2936 1 282 м2

12 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.133 по КК и КР

4065 501 м2

13 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.191 по КК и КР

3666 331 м2

14 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.192 по КК и КР

3667 576 м2

15 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.194 по КК и КР

3668 266 м2

16 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.195 по КК и КР

3669 310 м2

17 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.196 по КК и КР

3670 279 м2

18 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

с. Писменово,
ПИ с идентификатор
56513.501.197 по КК и КР

3671 282 м2

19 Урегулиран поземлен 
имот, отреден за жилищно 
строителство

с. Писменово, ПИ с иденти-
фикатор 56513.501.198 по 
КК и КР

3672 285 м2

20 Поземлен имот по картата 
на новообразуваните 
имоти в местност „Лозя-
та”, с.Писменово

с. Писменово, местност
„Лозята” – ПИ №282

1621 214 м2

21 Поземлен имот по картата 
на новообразуваните 
имоти в местност „Лозя-
та”, с.Писменово

с. Писменово, местност
„Лозята” – ПИ №284

3167 330 м2

22 Поземлен имот по картата 
на новообразуваните 
имоти в местност „Лозя-
та”, с.Писменово

с. Писменово, местност
„Лозята” – ПИ №317

1620 375 м2

23 Поземлен имот – НТП: 
Изоставена орна земя.
Категория: Пета

с. Веселие, местност „Край 
село”, ПИ с идентификатор 
10731.21.32 по КК и КР

2063 1 022 м2

24 Поземлен имот – НТП: 
Изоставена орна земя.
Категория: Пета

с. Веселие, местност „Край 
село”, ПИ с идентификатор 
10731.19.93 по КК и КР

4068 473 м2

25 Поземлен имот – НТП: 
Изоставена орна земя.
Категория: Пета

с. Веселие, местност „Край 
село”, ПИ с идентификатор
10731.20.77 по КК и КР

1079 3 160 м2

26 Поземлен имот – НТП: 
Изоставена орна земя.
Категория: Пета

с. Веселие, местност „Юрта”, 
ПИ с идентификатор 
10731.139.3 по КК и КР

3989 5 569 м2

27 Поземлен имот – НТП: 
Друг вид нива. Категория: 
Девета

с. Веселие, местност „Край 
село”, ПИ с идентификатор 
10731.134.25 по КК и КР

3193  1 605 м2

28 Поземлен имот – НТП: 
Друг вид нива. Категория: 
Девета

с. Веселие, местност „Край 
село”, ПИ с идентификатор 
10731.134.28  по КК и КР

3194 3 123 м2

29 Поземлен имот – НТП: 
Изоставено трайно насаж-
дение.
Категория: Шеста

с. Ново Паничарево, мест-
ност „Имирето”, ПИ с иденти-
фикатор 52129.145.10 по КК 
и КР

3560 4 011 м2

2.2. Продажба на общински имоти по реда на чл.35, ал.3 от ЗОС, без търг или 
конкурс.

2.2.1. Прекратяване на съсобственост в ПИ с идентификатор 10731.157.10 по КККР 
на с. Веселие, местност „Атипски юрт”, Община Приморско, целия с площ 2 000 кв.м., 
трайно предназначение на територията: Горска, начин на трайно ползване: Друг вид 
дървопроизводителна гора, частна общинска собственост.

2.2.2. Прекратяване на съсобственост в ПИ с идентификатор 58356.503.296 по 
КККР на гр. Приморско.

2.2.3. Прекратяване на съсобственост в ПИ с идентификатор 37023.501.39 по КККР 
на гр. Китен.

2.2.4. Прекратяване на съсобственост по реда на чл.35, ал.3 от ЗОС, след постъп-
ване на искания.

2.3. Прекратяване на съсобственост по реда на чл.36 от ЗОС, без търг или 
конкурс.

2.3.1. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.2 от ЗОС в ПИ с 
идентификатор 58356.504.385 по КККР на гр.Приморско, СО „Узунджата”, целия с 
площ 596 кв.м., чрез продажба на 96 кв.м. идеални части от имота, частна общинска 
собственост.

2.3.2. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.2 от ЗОС в ПИ с 
идентификатор 58356.504.319 по КККР на гр.Приморско, СО „Узунджата”, Община 
Приморско, целия с площ 1196 кв.м., чрез продажба на 52 кв.м. идеални части от 
имота, частна общинска собственост.

2.3.3. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.2 от ЗОС в ПИ с 
идентификатор 58356.504.648 по КККР на гр.Приморско, СО „Узунджата”, Община 
Приморско, целия с площ 2100 кв.м., чрез продажба на 125 кв.м. идеални части от 
имота, частна общинска собственост.

2.3.4. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.2 от ЗОС в ПИ с 
идентификатор 58356.504.461 по КККР на гр.Приморско, СО „Узунджата”, Община 
Приморско, целия с площ 577 кв.м., чрез продажба на 77 кв.м. идеални части от 
имота, частна общинска собственост.

2.3.5. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.2 от ЗОС в ПИ с 
идентификатор 56513.501.65 по КККР на с. Писменово, Община Приморско, целия с 
площ 1390 кв.м., чрез продажба на 160 кв.м. идеални части от имота, частна общин-
ска собственост.

2.3.6. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.2 от ЗОС в ПИ с 
идентификатор 56513.501.228 по КККР на с. Писменово, Община Приморско, целия 
с площ 1235 кв.м., представляващ УПИ IV-10 в кв.5 по регулационния план на с. 
Писменово, Община Приморско, чрез продажба на 18 кв.м. идеални части от имота, 
частна общинска собственост.

2.3.7. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.2 от ЗОС в в ПИ 
с идентификатор 58356.505.118 по КККР на гр.Приморско, СО „Узунджата”, Община 
Приморско, целия с площ 601 кв.м., представляващ УПИ XXVIII в кв.15 по регулацион-
ния план на СО „Узунджата”, гр. Пприморско, чрез продажба на 101 кв.м. идеални 
части от имота, частна общинска собственост.

2.3.8. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.2 от ЗОС в ПИ с 
идентификатор 58356.505.119 по КККР на гр.Приморско, СО „Узунджата”, Община 
Приморско, целия с площ 673 кв.м., чрез продажба на 173 кв.м. идеални части от 
имота, частна общинска собственост.

2.3.9. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.2 от ЗОС в УПИ 
VII-340 в кв. 39 по регулационния план на с. Веселие, чрез продажба на ПИ с проектен 
идентификатор 10731.501.756 целия с площ 21 кв.м по КККР на с. Веселие, предста-
вляващ придаваема по регулация реална част от горецитирания УПИ, частна общинска 
собственост. 

2.3.10. Прекратяване на съсобственост по реда на чл.36 от ЗОС, след постъпване 
на искания.

2.4. Учредяване на ограничени вещни права (право на строеж, право на про-
карване, право на преминаване).

2.4.1. Учредяване на възмездно и безсрочно право на строеж по реда на чл.38, 
ал.2 от ЗОС за пристройка на съществуваща жилищна сграда с идентификатор 
58356.501.91.1 по КККР на гр. Приморско, построена съгласно отстъпено право на 
строеж в ПИ с идентификатор 58356.501.91 по КККР на гр. Приморско, представляващ 
УПИ III-733 в кв. 29 по регулационния план на гр. Приморско; 

2.4.2. Учредяване на възмездно и безсрочно право на строеж по реда на чл.38, 
ал.2 от ЗОС за надстрояване на съществуваща жилищна сграда с идентификатор 
58356.503.257.4 построена в ПИ с идентификатор 58356.503.257 по КККР на гр. 
Приморско, представляващ УПИ VII, кв. 11а по регулационния план на гр. Приморско;

2.4.3. Учредяване на право на строеж на граждани или юридически лица за изграж-
дане на надстройки и пристройки на съществуващи сгради построени в поземлени 
имоти частна общинска собственост, след постъпване на искания.

2.4.4. Учредяване на право на строеж за изграждане на инфраструктурни обекти, 
след постъпване на искания. 

2.4.5. Учредяване на право на строеж на картотекирани граждани, за изграждане 
на жилища в община Приморско, върху имоти – частна общинска собственост, след 
предвидени и одобрени такива от Общински съвет – Приморско за построяване на 
социални жилища.

2.5. Придобиване на имоти 
2.5.1. Прекратяване на съсобственост на основание чл.36, ал.1, т.3 от ЗОС чрез 

изкупуване от физическите лица на ПИ с проектен идентификатор 10731.501.755 
целия с площ 43 кв.м по КККР на с. Веселие, представляващ идеална част от бивш ПИ 
с идентификатор 10731.501.706 – частна собственост, попадащи в улична регулация. 

2.6. Отдаване под наем на общински имоти 
2.6.1. Жилищни имоти: 
– 4 ведомствени апартамента находящи се в гр. Приморско, ул.”Стара планина” 

№7А. 
– 4 апартамента, находящи се в гр. Приморско, ул.“Трети март“ №69
– 2 апартамент находящ се в гр.Китен, ул. „Здравец” №1А.
2.6.2. Нежилищни имоти:
2.6.2.1. Град Приморско:
– 7 броя обекти в сграда с идентификатор 58356.503.275.1 по КККР на гр.Примор-

ско – Автобусен терминал;
– Магазин за промишлени стоки №3 с идентификатор 58356.503.380.1.8 в сграда 

на ул. „Трети март” №69, гр. Приморско;
– ПИ с идентификатор 58356.503.433 по КККР на гр. Приморско за поставяне на 

преместваеми обекти;
– Втори етаж от сграда с идентификатор 58356.506.367.1 по КККР на гр. Приморско;
– Изготвяне на схема за поставяне на преместваеми обекти в ПИ с идентификатор 

58356.506.558 по КККР на гр. Приморско – публична общинска собственост, пред-
ставляващ обществен селищен парк, градина;

2.6.2.2. Град Китен:
– 1 брой преместваеми търговски обекти в ПИ с идентификатор 37023.501.750 по 

КККР на гр.Китен – р-н Общински пазар;
– Едноетажна сграда за търговска дейност с идентификатор 37023.501.56.3 по КККР 

на гр.Китен – ул. „Атлиман”;
– Помещение в сграда с идентификатор 37023.501.619.1 по КККР на гр.Китен – 

Читалище;
– 6 броя обекти в сграда с идентификатор 37023.501.898.1 по КККР на гр. Китен 

– Автобусен терминал;
2.6.2.3. Село Ясна поляна:
– 2 броя помещения находящи се на втори етаж от масивна двуетажна сграда с 

идентификатор 87655.501.284.1 по КККР на с. Ясна поляна.

2.7. Управление на земеделски земи – общинска собственост 
Общинският поземлен фонд съставлява земеделски земи, възстановени по реда на 

ЗСПЗЗ. 
Земеделските земи – общинска собственост се отдават под наем, чрез публичен 

търг с явно наддаване. 
Мерите, пасищата и ливадите, общинска собственост, в т. ч. и тези по чл.19, ал.1 

от ЗСПЗЗ, подходящи за пасищно отглеждане на животни, ще се разпределят на 
правоимащите животновъди по реда и начина, определен в ЗСПЗЗ.

2.7.1. Животновъдни зони:
– гр. Приморско – имоти с площ – 15 дка.;
– гр.Китен – имоти с площ – 8 дка.;
2.7.2. Земеделски земи в землищата на община Приморско за устройване на 

пчелини – 30 дка. 
2.7.3. Земеделски имоти в землищата на община Приморско за отдаване под наем.
– землище с. Ясна поляна – 150 дка.;
– землище с. Ново Паничарево – 200 дка.;
– землище с. Веселие – 100 дка.;
– землище с.Писменово – 100 дка. 

2.8. Земеделски земи по реда на §27 (2) от ЗСПЗЗ в землището на община При-
морско, се предоставят при постъпване на искания.

Списъкът на земеделски имоти за предоставяне под наем ще бъде допълван в 
Програмата през годината.

2.9. Очаквани приходи от дивиденти
Приходите от дивиденти от търговските дружества с общинско участие постъпват 

в общинския бюджет. 

2.10. Концесиониране
През 2023 г. община Приморско не предвижда да се предоставят на концесия 

имоти, публична общинска собственост.

ІІІ. ПРОГНОЗА ЗА ОЧАКВАНИТЕ ПРИХОДИ И НЕОБХОДИМИТЕ РАЗХОДИ, СВЪР-
ЗАНИ С ПРИДОБИВАНЕТО, УПРАВЛЕНИЕТО И РАЗПОРЕЖДАНЕТО С ИМОТИ – ОБ-
ЩИНСКА СОБСТВЕНОСТ ЗА 2024 ГОДИНА 

№
по 

ред
ВИД ДЕЙНОСТ Прогнозна стой-

ност лева

ОЧАКВАНИ ПРИХОДИ
А. От упрАвление нА имОти-ОбщинскА сОбственОст

1. Отдаване под наем на имоти 341 340,00
2. Приходи от комплексна такса и инфраструктура 72 400,00
3. Приходи от жив. зона, аренди и земеделски земи 237 500,00

Всичко от управление на имоти-общинска 
собственост:

651 240,00

б. От рАзпОреждАне с имОти-ОбщинскА сОбственОст

1. Продажба на имоти-общинска собственост 1 700 000,00
2. Учредени вещни права 50 000,00
3. Приходи от местен данък и нотариална такса 75 000,00
4. Дивиденти 20 000,00
5. Приходи от продажба на дялови акции 100 000,00

Всичко от разпореждане с имоти-общинска собстве-
ност:

1 945 000,00

всичкО прихОди: 2 596 240,00
НЕОБХОДИМИ РАЗХОДИ

1. За технически дейности (геодезически заснемания, изра-
ботване проекти за изменения на ПУП-ПРЗ, изработване на 
проекти за изменение и попълване на КККР, изработване 
на схеми за самостоятелни обекти в сгради) 

36 200,00

2. Съставяне на актове за общинска собственост 2 000,00
3. Обследване на общински сгради и съставяне на технически 

паспорти, съгласно изискванията на Наредба № 5/2006 г. 
на МРРБ за техническите паспорти на строежите 

5 000,00

4. За оценки 5 500,00
5. За обявления 4 000,00
6. За премахване на обекти 25 000,00
7. Застраховки на сгради – общинска собственост 6 590,00
8. Ремонти на общински обекти 220 000,00

всичкО рАзхОди: 304 290,00

ІV. ЗАКЛЮЧЕНИЕ
Настоящата Програма за управление и разпореждане с имотите – общинска соб-

ственост през 2024 г., се приема на основание чл.8, ал.9 от Закона за общинската 
собственост, в изпълнение на Стратегията за управление на общинската собственост 
за периода 2024 г. –2027 г. 

По своята същност тя е отворен документ и може да се актуализира и допълва 
през годината. 

4. Широко прилагане на добри практики за публично-частно партньорство при 
изграждане и експлоатация на обекти, общинска собственост.

5. Подобряване на материалната база в образованието, здравеопазването, соци-
алните дейности, културата и спорта; 

6. Обследване на всички общински сгради, предназначени за масово ползване, по 
отношение на енергийната ефективност; 

7. Саниране и модернизиране на сградите – общинска собственост, намаляване на 
топлинните загуби в общинските сгради с подобряване на енергийните им характе-
ристики, осигуряване на отоплителни системи с висока ефективност. 

8. Осигуряване на достъпна среда на училища и обществени сгради – общинска 
собственост. 

Приоритет 3. Прозрачност и публичност при управление и разпореждане с общин-
ска собственост.

Мерки
1. Създаване на електронна информационна система, обвързваща регистъра на 

имотите – общинска собственост с кадастъра и имотния регистър.
2. Поддържане и ежегодно актуализиране на публичните регистри за общинска 

собственост и разпоредителните сделки с общинска собственост на сайта на общи-
ната;

V. РЕСУРСИ ЗА ПРИЛАГАНЕ НА СТРАТЕГИЯТА

5.1 Организационни – изискващи определени промени в организационната струк-
тура и подобряване на комуникационните умения; 

5.2 Технически – изискващи определени програмни продукти или техника; 
5.3 Финансови – изискващи средства за изпълнение на заложените мероприятия. 

VІ. ЗАКЛЮЧЕНИЕ

Пълното идентифициране на обема общинска собственост е основна предпоставка 
за взимане на управленски решения по управление и разпореждане. Анализът на 
състоянието й е необходимата предпоставка за предприемане на конкретни действия, 
свързани с придобиване, управление и разпореждане с общинското имущество, 
включително саниране на сграден фонд, ликвидиране или разпореждане на неподле-
жащ на саниране сграден фонд, правна интервенция за установяване правото на 
собственост на общината при материален спор, предприемане на действия по опти-
мизация при управлението, охраната на имотите и др.

Оптимизацията на действията по управление на общинската собственост гаранти-
ра устойчивост на развитието на общината. Имотите и вещите общинска собственост 
се управляват в интерес на населението на общината, с грижата на добър стопанин, 
съобразно предназначението и нуждите, за които са предоставени.

Анализът на необходимостта от разпореждане с общинско имущество, следва да 
представи баланса между нуждите на общината в краткосрочен и дългосрочен план и 
от разходите по поддръжка, охрана, управление на ненужните в момента на община-
та имоти от една страна, като се държи сметка и за тенденциите в развитието на па-
зара на недвижими имоти и движими вещи. Разпореждането с общинско имущество 
като краен резултат трябва да е съобразено с постигането на основните цели за 
развитие на общината като цяло – подобряване на настоящата и изграждане на нова 
инфраструктура във всички населени места в общината; осигуряване на устойчиво 
развитие, подобряване селищната среда, създаване на условия за бизнес, култура, 
спорт, отдих, туризъм и повишаване на сигурността.

Реализирането и изпълнението на посочените по-горе политики и задачи, осигуря-
ващи постигането на основните цели, гарантират осигуряване на устойчиво развитие 
на общината като цяло.

Настоящата стратегия обхваща периода от 2024 – 2027 год. и се приема на осно-
вание чл.8, ал.8 от Закона за общинската собственост. По своята същност тя е отво-
рен документ и може да търпи изменения в целите и приоритетите си. Стратегията е 
основа за приемане на годишна програма за управление и разпореждане с общинска 
собственост за съответната финансова година. 

Стратегията се приема на основание чл.8, ал. 8 от Закона за общинската собстве-
ност и чл. 21, ал.1, т.12 от ЗМСМА.
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Голотата провокира 
творческия импулс 
на 25 художници 
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Голотата провокира твор-
ческия импулс на 25 художни-
ци, които показаха произведе-
нията си в изложбата „Голо 
тяло“. Тя е изложена в залата 
на Дружеството на бургаски-
те художници, а откриването 
ѝ предизвика голям интерес в 
творческите среди. Творбите 
са от жанровете на живописта, 
акварела, графиката и скулп-
турата. 

Кураторът Пенка Илиева-
Чория коментира, че визията 
на изложбата не е свързана с 
еротиката, а с чистотата и 
голотата като откриването.

Изложбата представи ху-
дожникът и преподавател в 
бургаския филиал на НХА Емил 
Марков. 

„Ателиетата – местата, 
които обитават художници-
те и техните модели. Места, 
изпълнени с магия и тайни, 
места, които пазят шифъра 
и алхимичните заклинания на 
творческия акт. Ателиетата, 
чиито стени са пропити с 
мълчаливите диалози между 
художника и неговия модел, 
тези капки безсловесност и 
недоизказаност, които ни 
помагат да разчетем посла-
нията, оставени с четки, 
платно, хартия, длето или 
бронз. Вратите са заключени, 
а ключът е хвърлен в морето 
на времето и на воайорския 
шепот. А окото на наблюда-
теля е втренчено в малката 
ключалка, която се разтваря 
в сенките на мистичния ми-
зансцен на светлината. Кос-
мическа мъглявина, в която 
странната двойка художник 
и модел играят електричен 
танц. Моменти, наситени с 
тишина, с притаен дъх, при-
вличане и желание. Акт на 
творческо съвкупление, пре-
чупен през причудливите и 
често неразбираеми форми на 
арабеска на творческия оргазъм 

– голо тяло“, каза той.
Художникът продължи с 

това, че всяка творба от из-
ложбата е квинтесенция на 
художественото тайнство.

„25 творци, автори различ-
ни по възраст, маниер на ра-
бота, сила на творческата си 
имплозия, на артистичното 
си вероизповедание и с разно-
посочна художествена проек-
ция. 25 художници, упражнили 

майсторството си от дале-
чината на 1968-а досега и по-
между чувствения етюд на 
плътта в качеството на 
учебна задача за опознаване на 
формите, предусещането за 
карнавален празник на рисун-
ките, до изящния акт на 
създаването на обособена ху-
дожествена творба, заредена 
с различни дози еротика, в 
контекста на общата артис-
тична вакханалия от цветове, 
обеми, материали и творческа 
свобода“, описа Марков твор-
чеството на колегите си 

красноречиво.
Председателят на Друже-

ството на бургаските ху-
дожници Добрин Вътев бла-
годари на присъстващите за 
интереса към изложбата и 
добави, че такива събития са 
необходими, за да се поддържа 
връзката между различните 
поколения творци. На от-
криването присъства и за-
местник-кметът Диана Са-
ватева. 

Изложбата „Голо тяло“ 
може да бъде разгледана до края 
на март. 

Изложба. Предизвикайте сетивата си до края на март 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Легендата на соца 
Панайот Панайотов, 
който изпя преди 
години „Искаш 
огън да ти дам“ 
и „Момчето, 
което говори 
с морето“, 
покори „Кап-
ките“. Той е 
победителят в петия 
лайв на „Като две 
капки вода“. Изпъл-
нителят се пред-
стави като Ал 
Бано и пресъздаде 
образа великолеп-
но – и като визия, 
и като глас. Той 
дори впечатли 
и Фънки, който 
познава лично Ал 
Бано и е бил про-
моутър на негови-
те концерти в 
България. Димитър 
Ковачев излезе на 
сцената и му 
благодари.

Първи на сце-
ната, с привиле-
гията да открие 
шоуто, излиза 
в р е м е н н и я т 
водач в класира-
нето Влади Зом-
бори. Актьорът 
изпълнява хита 
н а  г р у п а т а 
Whitesnake  –  
Fool for Your 
Loving.

Песента, 
създадена и 
изпята от 
Дейвид Ко-
върдейл за албума им от 
1980 г., е вдъхновена от 
раздялата на вокала на 
групата при първия му 
брак. Оригиналната песен 
в началото е написана за 
блус легендата B.B. King, 
но след изпяването от 
Ковърдейл се превръща в 
един от най-големите 
хитове на бандата.

„Дейвид Ковърдейл е 
бил страхотен мъжкар 
и секссимвол на времето. 
Пее със страхотна сила 
в гласа. Много ми харесва 

тази музика и горя в нея. 
Нямам търпение да на-
правя парчето“, сподели 
Зомбори.

„Това е музиката, с 
която израснах. Много 
съм субективен към 
днешното изпълнение. 
Трудно е да имитираш 
Ковърдейл. Гласът на 
Влади не беше с този на 
Дейвид. Постарал се е 
много и искам прекалено 
много от този, който 
го имитира“, каза Веселин 
Маринов.

Панайот Панайотов 
разби в „Капките“ 
като Ал Бано 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На 23.03.2024 г. (събота) 
от 11:30 часа на полигона 
на м. Перла, Приморско ще 
се проведат традицион-
ните конни надбягвания 
по случай Тодоровден. 

Категориите, в които 
ще се включат любите-
лите на спорта със свои-
те коне, са надбягване и 

дърпане на тежест по 
предварително подгот-
вено трасе. 

Тодоровден, наричан 
още Конски Великден, се 
отбелязва през съботния 
ден от първата седмица 
на Великия пост.

Мероприятието се 
осъществява със съдей-
ствието на Община 
Приморско.

Художникът 
Емил Мар-

ков (вляво) 
представи 

творбите, ку-
ратор е Пенка 
Илиева-Чория 
(втората от 
ляво надясно), 

присъства 
заместник-

кметът Диана 
Саватева 

(третата от 
ляво надясно) 

и председа-
телят на 

Дружеството 
на бургаските 

художници 
Добрин Вътев 

(най-вдясно)
ФОТО: ГЕОРГИ 

РУСИНОВ

Интересът 
към откри-
ването бе 
сериозен
ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ

Централно 
място в 
изложбата 
е за тази 
картина
ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ Всички творби провокират сетивата  ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Панайот 
Панайотов
ФОТО: НОВА.ТВ

НА ТОДОРОВДЕН! 

Коне отново ще се състезават 
до Перла край Приморско 
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